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Голова Верховної Ради В/Рибак: «Верховна Рада — це не клуб за інтересами, а вищий 

законодавчий орган держави. Тому депутатам треба працювати, а не хочу чи не хочу. 

Блокування не принесе користі нашим виборцям». 

«Зелений коридор» — для людей i товарiв  Юрій Патиківський, "Україна 

молода" ..............................................................................................................................5 

Недовірливі вітчизняні журналісти, відкривши в цей момент спеціалізований інтернет–сайт 
Flightradar24, помітили в небі лише один літак, який тримав курс із Києва до Москви. І цей 

літак нібито належав... бізнесмену Р.Ахметову. Дивний факт викликав чергову хвилю 

домислів і версій. Хоча цілком можливо, що даний інтернет–ресурс просто не показує 
режимні повітряні маршрути. 

Бюджет принимают всерьез  Ольга Куришко, "КоммерсантЪ" (Украина) .................6 

Верховная Рада готовится в четверг принять государственный бюджет на 2014 год. Вчера 
спикер парламента В.Рыбак сообщил депутатам, что документ будет принят по сокращенной 

процедуре — за один день. Новость застала оппозицию врасплох. Лидер фракции УДАР 

В.Кличко заявил, что не станет препятствовать голосованию. Его коллеги по оппозиции еще 
думают о продолжении блокирования трибуны парламента. 

Виталий Ярема: «Подразделение милиции "Беркут" не является ни 

спецмилицией, ни подразделением особого назначения…»  «Власть денег» ..........7 

Генерал-лейтенант милиции в отставке, руководивший столичной милицией с 2005 по 2010 

год, уверен, что нынче "Беркут" находится вне закона. При этом он даже не допускает мысли, 

что сотрудники из спецподразделения могли зачистить Евромайдан без команды сверху. 

Вибори на 94 окрузі: «видалення» опозиційного кандидата дало зелене світло 
порушенням  Журнал "Український тиждень" ..............................................................9 

Різноманітні порушення можна було б описувати ще довго. І причетні до них особи мають 
бути покарані. Але не відміняє головного – результат виборів на 94 окрузі де-факто став 

зрозумілий після того, як Вищий адмінсуд скасував реєстрацію узгодженого кандидата від 

опозиції В/Романюка. Після цього перемога провладного кандидата Р.Бадаєва стала майже 
неминучою. 

Виталий Кличко покинул бокс ради политики  "КоммерсантЪ" (Украина) ..........10 

Об этом стало известно после того, как в понедельник вечером WBC обнародовал заявление о 

том, что титул чемпиона мира в супертяжелом весе по версии этой организации становится 

вакантным, а владевшему им украинцу присвоено звание почетного чемпиона WBC. "Я 

полностью сконцентрирован на политической карьере и чувствую, что именно там я больше 
нужен людям",— заявил В.Кличко. 

ВВЕЕРРХХООВВННАА  РРААДДАА  УУККРРААЇЇННИИ  УУ  ДДЗЗЕЕРРККААЛЛІІ  ЗЗММІІ::  

ВЕРХОВНА РАДА УКРАЇНИ 

ІНФОРМАЦІЙНЕ УПРАВЛІННЯ 
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ПР: бунт на корабле  Левый Берег.ua ...........................................................................12 

И вот тут плотину молчания и терпения "бело-голубых" прорвало. Первым слово взял 

С.Тигипко: "Вы думаете, люди на Майдан за Европу вышли, против власти, за оппозицию? 

Нет, они вышли потому, что их достало происходящее в стране! Достали эти 

непрекращающиеся поборы, коррупция на каждом шагу, бесконечные взятки. Все это - от 
имени власти. Властью прикрываются, понимаете!" 

Экзит-полам вопреки: почему на довыборах в Раду победила власть  

ЛІГАБізнесІнформ ...........................................................................................................14 

Центральная избирательная комиссия Украины обработала 100% протоколов на довыборах 

народных депутатов в пяти одномандатных округах. По данным экзит-полов, оппозиция могла 
рассчитывать минимум на три депутатских мандата из пяти, однако в итоге победила лишь в 

одном округе. По мнению оппозиции, власть украла победу и обкатала сценарий 

президентской гонки-2015. Власть утверждает, что выборы были законными. 

О мудрости украинского народа  From-UA ................................................................16 

Когда я слышу о том, что украинский народ мудрый, мне становится смешно. При просмотре 
каждого ток-шоу, где очередной Яценюк будет пытаться понравиться залу, рассказывая о 

мудром народе, способном «во всем разобраться», вспоминайте довыборы 2013 года. И пусть 
саундтреком к бреду о мудром народе будет песня Михаила Михайловича «Крапива ты моя, 
крапива»… 

БЛОГИ 

Анатолій Гриценко: «Майдан завершиться успіхом – для всієї країни!»  

pravda.com.ua...................................................................................................................18 

Цей пост для тих, хто стомився, або піддався сумнівам. Хто душею вболіває за Майдан і його 

майбутнє. Хто не хоче, аби Майданом гралися, користалися, торгувалися, тим більше – щоб 

Майдан зливали і здавали. 

Віктор Пинзеник: «Знижка на газ. Яку реальну ціну заплатить Україна»  
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Треба буде дуже ретельно ознайомитися з текстами всіх підписаних документів, протоколів, а 
також знати умови можливих усних домовленостей. Бо ми вже одного разу отримали 

«харківську знижку», яка щороку оформлюється як наш, український, борг. 

ТЕЛЕБАЧЕННЯ І РАДІОМОВЛЕННЯ 
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Опозиція заблокувала трибуну Верховної Ради  Телеканал новин "24" ...................21 
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Сьогодні нардепи попрацювали 10 хвилин  5 канал, Час новин ...............................23 

Опозиція готова створити юридичну підставу для розпуску Верховної Ради  

"Студія "1+1", ТСН ........................................................................................................24 

З самого ранку трибуна та президія ВР були заблоковані  БТБ, Новини ................25 

Блискавично ухвалити держбюджет сподівається парламент  Перший дiловий, 
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30-денний термін бездіяльності Верховної Ради сьогодні був перерваний  ТРК 

Украина, События ..........................................................................................................27 

Верховна Рада сьогодні не змогла попрацювати  СТБ, Вікна-новини ......................28 

Заради бюджету опозиція готова розблокувати Верховну Раду  Новий канал, 

Репортер..........................................................................................................................29 

Чергове блокування Ради, збір підписів за відставку уряду Азарова  ТВі, 

Сьогодні ...........................................................................................................................29 

Облога парламентської трибуни не завадила спікеру Володимиру Рибаку 

відкрити засідання і зупинити лічильник непрацюючої Ради  ТРК Ера, 

Підсумки ..........................................................................................................................31 

 

Друковані видання 

Верховна Рада — не клуб за інтересами, а вищий законодавчий орган держави  

"Голос України" 

Голова Верховної Ради України Володимир Рибак із сесійної зали, тримаючи мікрофон у 

руках, відкрив ранкове пленарне засідання.  

У залі зареєструвалися 258 народних депутатів. Володимир Рибак повідомив, що у 

четвер, 19 грудня, у сесійній залі розглянуть закон про Державний бюджет України на 2014 рік 

за скороченою процедурою. При цьому він відзначив, що така практика у парламенті вже була, 
зокрема, у 2007 році, коли главою парламенту був Арсеній Яценюк. 

«У четвер ми розглянемо і приймемо бюджет», — сказав Володимир Рибак. 

Голова Верховної Ради доручив Комітету з питань бюджету разом із урядом підготувати 

проект бюджету до четверга для розгляду в сесійній залі. І закликав усіх депутатів прийти в 

четвер до парламенту і плідно попрацювати. 

Після цього Володимир Рибак оголосив ранкове пленарне засідання парламенту 

закритим. 

Уряд уже підготував законопроект, який після затвердження на засіданні Кабінету 

Міністрів обіцяють подати до Верховної Ради, а у четвер, 19 грудня, головний фінансовий 

документ держави може бути розглянуто за скороченою процедурою. Однак опозиція 

налаштована рішуче і від своїх політичних вимог, оприлюднених на Євромайдані, відступати 

не збирається і наполягає на відставці всього складу уряду на чолі з Миколою Азаровим та 
проведення дочасних парламентських виборів уже в березні наступного року. 

Останній пленарний тиждень у нинішньому році традиційно розпочався із блокування: 
депутати з трьох опозиційних фракцій — «Батьківщини», «УДАРу» та «Свободи» — 

заблокували трибуну та президію у сесійній залі Верховної Ради. Вхід, звідки заходить до 

президії керівництво Верховної Ради, підперли стільцем. 

Лідер фракції Партії регіонів Олександр Єфремов на брифінгу заявив, що блокування 

парламенту є неефективним і це — шлях до дестабілізації ситуації у державі та розвалу 

економіки. За його словами, позиція фракції Партії регіонів така: треба працювати і прийняти 

всі рішення, необхідні для нормального розвитку держави. О. Єфремов повідомив, що Кабінет 
Міністрів уже підготував проект закону про Державний бюджет України на 2014 рік, який у 

середу буде розглянуто на засіданні уряду і після чого, очікується, що документ надійде до 

парламенту. «І у нас є всі можливості, щоб цей бюджет розглянути, і ми закликаємо наших 

колег від опозиції не ховатися, а відкрито висловлювати свою точку зору щодо основного 
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фінансового документа і, зрештою, хоча б раз на рік зробити якусь користь для нашої держави», 

— сказав О. Єфремов. 

Лідер регіоналів не став оприлюднювати основні макроекономічні показники бюджету, 

відзначивши, що їх буде названо на засіданні Кабінету Міністрів. У вівторок уряд обіцяв подати 

до парламенту проект бюджету для ознайомлення депутатами. Сьогодні по обіді, після 
схвалення законопроекту на засіданні уряду і його офіційного внесення до парламенту, має 
відбутися засідання Бюджетного комітету Верховної Ради. 

На запитання, як діятиме парламентська більшість у разі продовження блокування 

парламенту опозицією, О. Єфремов відповів: «Якщо трибуна блокується, ми не 
влаштовуватимемо циркові вистави». А рішення щодо того, як і в якому форматі приймати 

бюджет, більшість прийматиме залежно від дій опозиції. «Ми подумаємо, як це можна зробити, 

щоб можна було провести дискусію, — сказав Єфремов. — Якщо опозиція братиме участь у 

розгляді бюджету, якщо вони зацікавлені в цьому, то це буде у сесійній залі. Якщо ні — 

прийматимемо інше рішення». А на уточнююче запитання журналістів — чи можуть 
«більшовики» задля ухвалення бюджету перейти в інше приміщення? — парламентарій 

відповів: «Побачимо». 

Лідер регіоналів також відзначив, що процеси на вулицях напряму впливають на 
економічну ситуацію в державі, це, за його словами, підтверджують й іноземні аналітики. 

«Ніколи ще безлад і хаос у політиці позитивно не позначалися на економічних та фінансових 

показниках», — сказав Єфремов. 

Водночас лідер фракції Партії регіонів заявив, що йому хотілося б, щоб парламент 
завершив роботу перед Новим роком на добрій ноті. 

Після закриття ранкового пленарного засідання у кулуарах перед журналістами також 

виступили лідери трьох опозиційних фракцій. 

Лідер фракції «УДАР» Віталій Кличко заявив, що єдиний вихід із політичної кризи — 

дострокові парламентські та президентські вибори. «Це чесний шлях, це можливість народу 

прямо сказати, який курс люди підтримують, — сказав Кличко. — І цей шлях українці вже 
проходили декілька разів. Президент на круглому столі сказав, що він не боїться дострокових 

виборів, то нехай доведе це на чесних виборах, які повинні відбутися у березні 2014 року». 

Лідер фракції «Свобода» Олег Тягнибок наголосив, що політична криза у державі дедалі 
більше загострюється. Президент може своїм указом відправити уряд у відставку, дати 

відповідні вказівки стосовно покарання злочинців, які побили людей, і від Президента залежить 

звільнення політичних в’язнів і припинення політичних репресій. 

Лідер фракції «Батьківщина» Арсеній Яценюк повідомив, що у парламенті вже зібрано 

понад 200 підписів за відставку уряду, наразі бракує 19 підписів. Минулого разу не вистачало 

40 підписів. Зі слів Яценюка, підписи збирають під проектом постанови, яку запропонували 

комуністи. Опозиція заявила про свою готовність голосувати за проект постанови про відставку 

уряду фракції КПУ ще 3 грудня, коли не було проголосовано проект постанови в авторстві 
лідерів опозиції. 

Арсеній Яценюк розкритикував наміри Партії регіонів відправити у відставку частину 

складу уряду. За його словами, у відставку мають піти передусім прем’єр та міністри, причетні 
до побиття людей. 

Комуністи ще не готові сказати, чи голосуватимуть вони за Держбюджет-2014, оскільки 

самого документа ще в очі не бачили. Про це заявив журналістам лідер фракції КПУ Петро 

Симоненко. «Ми поставили завдання перед нашими товаришами, які працюють у бюджетному 

комітеті, ознайомитися з проектом бюджету і внести пропозиції фракції, — сказав він. — 

Безумовно, треба розглядати за повною процедурою, яка дає можливість уважно подивитися в 

першому читанні, внести відповідні пропозиції, розглянути узагальнюючі пропозиції комітету і 
прийняти рішення — чи відправити бюджет Кабінету Міністрів на доопрацювання, чи 

приймати в другому читанні та остаточно у Верховній Раді». 

 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

5 

Голова Комітету Верховної Ради з питань Регламенту Володимир Макеєнко (Партія 
регіонів) в коментарі журналістам спрогнозував, що парламент може дуже швидко прийняти 

Держбюджет-2014. «Якщо буде така ситуація, як сьогодні, то він буде прийнятий дуже 
швидко», — сказав він. Водночас він зауважив, що розробники бюджету нині очікують 
результатів переговорів про ціну на газ. «Якщо Бог дасть, буде все нормально, то ми вийдемо і 
покажемо, що ось ціни на енергоносії зменшуються, соціальні витрати збільшуються», — 

сказав В. Макеєнко. Коментуючи заяви опозиції про проведення дострокових парламентських 

виборів, парламентарій висловив думку, що насправді опозиціонери не зацікавлені у 30-

денному блокуванні парламенту, а відтак, у проведенні дострокових виборів Верховної Ради. 

«Я спілкуюся з депутатами, і всі кажуть, що це нікому не потрібно», — сказав В. Макеєнко. 

Водночас уже лунають заяви про те, що опозиція готова розблокувати парламент для 
затвердження бюджету на 2014 рік. Про це заявив журналістам лідер «УДАРу» Віталій Кличко. 

«Якщо необхідно буде затвердити бюджет, то ми готові будемо це зробити, — заявив Кличко. 

— Ми готові розблокувати парламент для розгляду бюджету. Нехай цей бюджет затвердять і 
візьмуть за нього відповідальність, але ми цілком впевнені, що бюджет не витримує жодної 
критики». 

Станом на 16.30 вечірнє засідання парламенту не розпочалося. Близько 20 депутатів із 
фракцій «Батьківщина» та «Свобода» продовжували блокувати трибуну і місця у президії. 

О 16.30 лідер фракції «Батьківщина» Арсеній Яценюк заявив, що не вистачає дев’ять 
підписів під проектом постанови, яка передбачає звернутися до Президента України з вимогою 

підписати указ про відставку уряду, і збір підписів триває. 

О 16.37 Голова Верховної Ради України Володимир Рибак оголосив, що депутати 

продовжать роботу о 10-й ранку в середу і що на пленарному засіданні можуть бути розглянуті 
питання, внесені до порядку денного опозицією. 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=309180 

«Зелений коридор» — для людей i товарiв  

Юрій Патиківський, "Україна молода" 

Незважаючи на ясний, місцями навіть сонячний вчорашній день у Києві, літак 

українського Президента Віктора Януковича злітав у напрямку Москви — на перемовини до 

Володимира Путіна — в обстановці густого туману. Насамперед інформаційного. 

Як відомо, перед початком візиту очільника Української держави до свого російського 

колеги Володимира Путіна громадськості напрочуд приблизно пояснили, про що ж саме 
домовлятимуться два лідери. Опозиційні політики скаржилися: Прем’єр–міністр тільки зачитав 
зміст готових до підпису документів, але в руки їх не дали. Натомість офіційні особи старанно 

запевняли: жодних кроків, спрямованих на вступ до Митного союзу, Янукович не робитиме. І 
це ще більше поглиблювало неспокій у державі! Громадськість, наприклад, одразу згадала про 

суспільне тло підготовки до перемовин у Харкові, наслідком яких стали непосильнi для 
України угоди. 

Своєю тривогою з приводу позицiї Президента Януковича в Москві хотіли поділитися 
активісти Євромайдану. Причому безпосередньо з самим Віктором Федоровичем! Для цього 

вони з пікетом старанно очікували президентський кортеж на шляху до столичного летовища 
«Бориспіль». Але даремно! Президент, мабуть, надав перевагу значно швидшому та 
безпечнішому методу дiстатися до аеропорту — своїм сучасним, добре обладнаним 

гвинтокрилом. «Подзвонив знайомий. Каже, що вертоліт Януковича щойно пролетів на 
Бориспіль», — написала у соцмережах прес–секретар «Фронту змін». 

Напруга в Києві не вщухла, навіть коли гарант нашої Конституції вже піднявся на висоту 

десять тисяч метрів. Недовірливі вітчизняні журналісти, відкривши в цей момент 
спеціалізований інтернет–сайт Flightradar24, помітили в небі лише один літак, який тримав курс 
із Києва до Москви. І цей літак нібито належав... бізнесмену Рінату Ахметову. Дивний факт 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

6 

викликав чергову хвилю домислів і версій. Хоча цілком можливо, що даний інтернет–ресурс 
просто не показує режимні повітряні маршрути. 

Але кульмінацією вчорашнього дня стало скасування спільної прес–конференції Віктора 
Януковича та Володимира Путіна, яка традиційно відбувається після розмов тет–а–тет на 
вищому рівні. Російські журналісти, зокрема, головний редактор радіостанції «Ехо Москви» 

Олексій Венедиктов, заявили, що відмову спілкуватися з пресою ініціював саме український 

Президент. Тож своїм ЗМІ про результати перемовин кожен із президентів згодом розповість 
персонально: Путін — у Москві, Янукович — у Києві. 

...Після зустрічі віч–на–віч очільники двох держав провели шосте засідання російсько–

української міждержавної комісії. Володимир Путін мав хороший настрій і навіть ласкаво 

називав своїх гостей «у повному сенсі нашими стратегічними партнерами і союзниками». Путін 

ще раз перерахував галузі економіки, в яких він хотів би працювати з Україною, — енергетика, 
машинобудування, космос, авіація, суднобудування. 

Завуальовано говорили про газ. «Сподіваюся, що та програма, яку запропонував 

«Газпром» і «Нафтогаз», зі свого боку включає також свої можливості. Я думаю, ми з вами не 
будемо перешкоджати їхнiм домовленостям і відрегулюємо ці питання на засадах взаємної 
вигоди», — сказав Янукович. Утiм трохи раніше голова «Газпрому» Олексій Міллер трохи 

звузив поле діяльності української сторони. За його словами, російський газовий монополіст 
уже не обговорює з Україною питання про створення тристороннього консорціуму за участю 

ЄС. Іншими словами, нашу «трубу» Москва тепер уже хоче ділити навпіл. 

Раніше наближений до Кремля український політик Віктор Медведчук заявив про 

можливу знижку ціни російського газу для України на 100—140 доларів за тисячу кубометрів. 
Невдовзі ми зможемо довідатися про ціну цієї пільги. 

Люб’язна гостинність Володимира Путіна стосувалася і вітчизняних заробітчан. «А так, 

за різними підрахунками, у Росії працюють близько п’яти мільйонів людей. Це велика 
кількість», — підкреслив Путін. Півтора мільйона з них — українці. «Звичайно, потрібно 

створювати сприятливі умови, щоб вони могли тут вільно жити, працювати, пересуватися через 
кордон і допомагати своїм сім’ям, які чекають їхньої підтримки вдома», — сказав президент 
Росії. Досі «сприятливі» умови для українців у Росії старанно створювала міграційна служба 
РФ. Скажімо, у грудні вона заборонила в’їзд на територію країни 25 тисячам громадян України. 

Віктор Янукович також офіційно просив Путіна відкрити кордони й для наших товарів. 
За словами Президента, українські підприємства почали втрачати обсяги торгівлі та 
перебувають у складному економічному становищі. «Ті угоди, які підготовлені, і заходи, які ми 

вживатимемо найближчим часом, дозволять нам значною мірою поліпшити ситуацію», — 

заявив Янукович i закликав посилити прикордонне та міжрегіональне співробітництво. 

http://www.umoloda.kiev.ua/number/2386/116/84898/ 

Бюджет принимают всерьез  
Ольга Куришко, "КоммерсантЪ" (Украина) 

К началу заседания Верховной Рады трибуну и президиум заняли народные депутаты 

фракций "Батькивщина", "Свобода" и УДАР. "Мы знаем, что сегодня единственный выход из 
политического кризиса, в котором находится страна,— это досрочные парламентские и 

президентские выборы!" — объяснил журналистам действия коллег глава фракции УДАР 

Виталий Кличко. 

Несмотря на блокирование трибуны, председатель Верховной рады Владимир Рыбак 

вышел в сессионный зал и провел краткое совещание с представителями Партии регионов и 

Компартии. "Я прошел по залу, спросил всех депутатов. Они говорят: мы хотим работать",— 

заявил спикер. Заняв одно из свободных мест, господин Рыбак объявил заседание Рады 

открытым. "В четверг мы рассмотрим проект государственного бюджета на 2014 год. Перед 

этим мы примем постановление, чтобы рассмотреть бюджет по сокращенной процедуре. Такая 
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практика в парламенте была. Я взял постановление, которое подписывал, будучи спикером, 

Арсений Яценюк",— сказал глава Рады, после чего объявил заседание закрытым. 

Заявление Владимира Рыбака стало неожиданным для народных депутатов. В 

понедельник на заседании согласительного совета лидеров фракций и глав комитетов глава 
фракции Партии регионов Александр Ефремов заявил, что проект закона о государственном 

бюджете на 2014 год в четверг или пятницу поступит в Верховную Раду, а его принятие в 

первом чтении запланировано на середину января. 

В Партии регионов вчера не смогли назвать основные параметры госбюджета. По 

словам Александра Ефремова, они будут зависеть от итогов визита президента Виктора 
Януковича в Москву. "Формирование бюджета было ориентировано на вектор движения 
нашего государства и на то, будут ли подписаны какие-то документы. В среду правительство 

утвердит проект госбюджета и передаст в парламент",— подчеркнул Ефремов. 

На случай, если представители оппозиции в четверг продолжат блокирование трибуны, в 

ПР готовят запасной вариант — проведение заседания вне сессионного зала. "В зависимости от 
того, образумится наша оппозиция или нет, мы будем решать, в каком формате и как принимать 
госбюджет,— это наше право!" — отметил глава фракции ПР. 

В оппозиции назвали план "регионалов" незаконным, однако мнения руководителей 

оппозиционных фракций о действиях в четверг разошлись. "Просто так миллиарды долларов и 

дисконт по газу никто не дает! У меня нет сомнений в том, что в Москве будет подписано 

какое-то тайное соглашение",— заявил глава фракции "Батькивщина" Арсений Яценюк. 

Лидер фракции "Свобода" Олег Тягныбок добавил, что "на встречах в узком кругу" в 
Москве с Виктором Януковичем "будет обсуждаться вопрос о присоединении Украины к 

Таможенному союзу". "Мы не считаем, что парламент в таких условиях может эффективно 

работать! Мы понимаем: им кровь из носу нужен бюджет на 2014 год. Но разве это бюджет в 

интересах народа? Конечно, нет! Они его напишут в своих частных интересах",— возмутился 
Тягныбок. Виталий Кличко оказался не столь категоричен. "Мы готовы разблокировать 
парламент для рассмотрения закона о госбюджете. Пусть принимают и несут за него 

ответственность",— сказал глава фракции УДАР, добавив, что предложенный правительством 

документ "не выдерживает никакой критики". В оппозиции заверили, что слова господина 
Кличко "не согласованы с другими фракциями". "В четверг фракции оппозиции будут 
принимать общее решение о блокировании Рады",— сказал народный депутат Игорь 
Мирошниченко ("Свобода"). 

В Партии регионов рассчитывают, что оппозиционные фракции не пойдут на срыв 
работы Рады в четверг. "За нами 12 тыс. местных бюджетов! Как они (оппозиция.—"Ъ") 

объяснят это своим избирателям? Никто не заинтересован в драках. Если же парламент будет 
заблокирован, это будет самое краткое рассмотрение проекта госбюджета за 22 года",— заявил 

глава регламентного комитета Рады Владимир Макеенко (ПР). Он отметил, что во вторник 

представители оппозиции не стали препятствовать открытию заседания парламента. "Сейчас в 

Раде происходит "мягкое блокирование". С 5 декабря шел отсчет 30-дневного срока, после 
которого президент получил бы право распустить парламент. Из обычных народных депутатов 
это никому не нужно",— подытожил "регионал". 

http://www.kommersant.ua/doc/2370845 

Виталий Ярема: «Подразделение милиции "Беркут" не является ни 

спецмилицией, ни подразделением особого назначения…»  

«Власть денег»  

Генерал-лейтенант милиции в отставке, руководивший столичной милицией с 2005 по 

2010 год, уверен, что нынче "Беркут" находится вне закона. При этом он даже не допускает 
мысли, что сотрудники из спецподразделения могли зачистить Евромайдан без команды сверху. 
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Многие говорят, что "Беркут" во время разгона Евромайдана 30 ноября просто 

"сорвался". Какова вероятность, что реальный приказ применять к людям силу никто не 

отдавал? 

— Сорваться они не могут. Это же не банда какая-то. Это люди, у которых есть 
функциональные обязанности, которые знают, как применять ПР-73. Они знают, что ею нельзя 
бить по голове, что ее можно применять, когда совершается физическое сопротивление и есть 
нападение на сотрудника милиции. 

Этими функ-циональными обязанностями они прекрасно владеют. И если "крышу 

сорвало" у кого-то одного, ситуацию можно было бы понять, но людей с неимоверной 

жестокостью молотило все подразделение. Поэтому я далек от мысли, что это делалось 
самостоятельно без указания сверху. 

Для вас понятно, кто мог отдать этот приказ? 

— Данное решение не могли принимать самостоятельно ни командиры среднего уровня, 
ни даже начальник главного управления милиции Киева. Потому что Майдан — это 

общегосударственное мероприятие. 

Более того, Майдан носит политический характер. И решение принималось где-то на 
политическом уровне. Я даже думаю, что и министр внутренних дел с кем-то советовался, 
прежде чем принимать такое решение. Я был в таких ситуациях по обеспечению охраны 

общественного порядка. 

Помню, как на Покрову 14 октября была попытка крайне правых сил пройти по 

Майдану, а крайне левые прогрессивные социалисты пытались сюда прорваться, чтобы 

подраться с националистическими организациями. Тогда для обеспечения охраны 

общественного порядка на самом верху при МВД Украины создавался штаб, и вся координация 

действий столичной милиции происходила с МВД. 

Более того, во время разгона Евромайдана основную роль выполнял "Беркут" Киева, но 

прикрытие ему обеспечивали подразделения из других областей, которые не подчинены 

начальнику столичной милиции. 

В парламенте говорят о необходимости ликвидации "Беркута". Если это произойдет, 

куда отправят вояк? 

— Если закон будет принят, эти люди в соответствии с трудовым законодательством 

будут предупреждены, что их подразделение расформировывается или ликвидируется, а они 

имеют право найти работу в других подразделениях. 

Печальный опыт с ликвидацией еще одного милицейского подразделения — "Кобра" — у 

нас уже был при Ющенко. Он издал указ, но "Кобра" никуда не делась. Где гарантия, что в 

случае с "Беркутом" история не повторится? 

— Тогда "Кобра" осталась, потому что ее "ликвидировали" указом президента. А 

деятельность милиции и ГАИ регламентируется законами Украины. Президент не имел и не 
имеет права отменять законы. Поэтому указ президента был юридически неправильным 

действием. Это было просто эмоциональное решение Ющенко, который смотрел на Грузию, 

как там поступал Саакашвили. 

Но Саакашвили для ликвидации произвола в милиции много работал, а Ющенко только 

объявил, подписал указ и на том все закончилось. Больше к этому вопросу он не возвращался. 

Есть мнение, что специальное подразделение милиции "Беркут" находится вне закона. 

Но вы ведь тоже им управляли, когда были главой столичной милиции. Очевидно, что тогда у 

вас не возникало вопросов относительно его законности. А теперь? 

— У нас нет в милиции сегодня спецназначенцев! Деятельность милиции четко 

регламентирована Конституцией и Законом Украины "О милиции". Статья 7 этого закона 
содержит перечень подразделений, из которых сформировано МВД. И специальная милиция 

действительно существует, но она создается на объектах, например, том же "Южмаше", 

который в Днепропетровске ракеты производит. 
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У нас был радиозавод в Киеве, там тоже была специальная милиция. То есть эти люди 

работают на специальных объектах. А подразделение милиции "Беркут" не является ни 

спецмилицией, ни подразделением особого назначения, как они себя называют, потому что 

существование такого подразделения вообще законом не предусмотрено. 

Но ведь де-факто оно существует! 

— Зато в Минюсте не зарегистрировано. Просто его самостоятельно в МВД сделали 

спецподразделением, а так оно раньше входило в милицию общественной безопасности и таким 

по сей день и является. 

http://www.depo.ua/ru/vlast-deneg/2013_arhiv-nomerov-vd/dekabr_2013vd/50-

409/115902.htm 

Вибори на 94 окрузі: «видалення» кандидата дало зелене світло порушенням  

Журнал "Український тиждень" 

Порушення в 94 окрузі, що на Київщині, мали системний характер. Втім, результати 

виборів можна було б спрогнозувати заздалегідь. 

До 

Передвиборчу щедрість переможця – Руслана Бадаєва - можна було порівняти зі 
діяннями Олександра Онищенка, вже чинного народного депутата від 93-го виборчого округу, 

який свого часу привозив у Кагарлик Жана-Клода ван Дамма. За бюджетні кошти Бадаєв 
відкривав басейни, дарував реанімобілі, відправляв дітей на відпочинок. Цього не приховували 

навіть на офіційному сайті Київської облдержадміністрації, де Бадаєва так і називали: 

«кандидат у народні депутати» - що прямо заборонено законом «Про вибори народних 

депутатів», де  участь в агітації забороняється зокрема органам виконавчої влади. Бадаєв також 

презентував продуктові набори, які безпосередньо  роздавали депутати селищних рад. Задіяна в 

процесі жіночка, котру всі називали «баба Мотря»,  одного разу відверто, на камеру, зізналась 
про факти підкупу. Це чули і народні депутати від ВО «Батьківщина», але викликати міліцію та 
зайнятись цим окремим випадком їм чомусь не вистачило часу… 

Загалом, кандидати не лінувалися поливати один одного брудом і змагалися в 

опозиційності та відданості європейським цінностям. Усі як один були за Євромайдан.   

Вперше в Україні «клони» кандидатів почали агітувати за себе. До того ж «клони» 

кандидатів, які на вибори не пішли! Двійниками Сергія Власенка та Остапа Семерака були 

розміщені білборди та агітаційні намети. Агітатори чесно вірили в те, що вони працюють на 
захисника Юлії Тимошенко, переживали за його сімейне життя та бажали йому примирення з 
дружиною. Хоча ця технологія не спрацювала, і за Сергія Власенка на 94 виборчому окрузі 
виборці віддали всього 166 голосів. 

Після того, як ЦВК за рішенням Вищого адмінсуду скасувала реєстрацію єдиного 

узгодженого кандидата від опозиції Віктора Романюка, встановлювати білборди почав його 

«клон», який однак набрав лише 0,73 відсотка голосів. 

Під час 

У день виборів часто траплялися інциденти, коли спостерігачів намагалися фізично 

витіснити з дільниць або ж перешкоджали їм (ст. 157 Кримінального кодексу України). Міліція 
не зважала. Від людей в погонах можна було почути, що вони, мовляв, приїхали, щоб 

забезпечити порядок на виборах, а складати протоколи - не мають на чому. Коли офіційному 

спостерігачу вибили з рук камеру, присутні правоохоронці не зрозуміли, що такого сталося і 
чому власне стільки галасу – ніхто нікого не побив… 

Навіть голови та члени дільничних виборчих комісій, а не ті тушки, вдавалися до сили. 

Певно, були впевнені у своїй безкарності. 

Були також зафіксовані спроби винесення бюлетенів виборцями, що говорить про 

застосування технології «карусель». В порушення законодавства у день виборів можна було 
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побачити на вулицях агітаційні матеріали кандидатів Руслана Бадаєва, Андрія Лозового, 

Дмитра Вороніна та Юрія Кармазіна. 

Кандидати у народні депутати влаштували своєрідний «квест» з фіксації порушень на 
виборчих дільницях, мандруючи округом та зчиняючи рейвах. При цьому відповідні акти та 
скарги ніхто не складав. 

Офіційному спостерігачу вдалося зафіксувати винесення членом ДВК чистих бюлетенів  

- у відповідь   члени ДВК  перевели стрілки і закинули винесення бюлетенів самому 

спостерігачу.    

Були зафіксовані і випадки, коли бюлетені видавалися без документів, або ж молодим 

людям, котрі не могли голосувати на цьому окрузі, бо не мали відповідної прописки. Зрештою 

після декількох спроб проголосувати молодиків затримали на одній з виборчих дільниць та 
викликали міліцію. 

У селі Велика Вільшанка такий підвіз виборців до дільниці було організовано селищною 

радою на автобусі з символікою Партії регіонів. 

Після 

Окружна виборча комісія «милостиво» вирішила забезпечити членам ДВК, котрі 
привезли виборчу документацію, більш комфортні умови. Людей організовано заводили до 

Будинку офіцерів, який знаходився через площу від будівлі райдержадміністрації (де і 
розташувався окружком). Там же було зафіксовано, опломбовувалися як коробки з бюлетенями, 

хоча по завершенню процедури підрахунку голосів печатки мали би лишатись на дільницях, а 
не в кишенях голів ДВК. 

На другий день прийняття  документації голови дільничних виборкомів настільки 

стомилися, що почали переписувати уточнюючі протоколи прямо на виході з зали засідань 
ОВК, що не залишилось поза увагою спостерігачів (адже це теж є порушенням законодавства). 
Займалася цим голова ДВК  № 320758 Любов Вдовенко (від Партії Регіонів).  Спершу вона 
відмовилась представлятись, потім почала втікати та вибивати камеру з рук спостерігача. Деякі 
члени ОВК розтлумачили епізод по-своєму: начебто спостерігач намагався втрутитись у 

особисте життя пані Вдовенко. 

Аналогічна історія трапилась і з членами окружкому Коваленко Наталією та Березіна 
Любов’ю, котрі викинули під стіл мікрофон, що забезпечував звук для прямої трансляції. 
Журналістську діяльність вони інтерпретували як посягання на їх особисте життя. 

Різноманітні порушення можна було б описувати ще довго. І причетні до них особи 

мають бути покарані. Але не відміняє головного – результат виборів на 94 окрузі де-факто став 

зрозумілий після того, як Вищий адмінсуд скасував реєстрацію узгодженого кандидата від 

опозиції Віктора Романюка. Після цього перемога провладного кандидата Бадаєва стала майже 
неминучою. 

http://tyzhden.ua/Politics/97029 

Виталий Кличко покинул бокс ради политики  

"КоммерсантЪ" (Украина) 

Виталий Кличко решил покинуть ринг и сосредоточиться на политической деятельности. 

Об этом стало известно после того, как в понедельник вечером WBC обнародовал заявление о 

том, что титул чемпиона мира в супертяжелом весе по версии этой организации становится 
вакантным, а владевшему им украинцу присвоено звание почетного чемпиона WBC. "Я 

полностью сконцентрирован на политической карьере и чувствую, что именно там я больше 
нужен людям",— заявил Виталий Кличко. 

Титул почетного чемпиона оставляет Кличко-старшему возможность возвращения на 
ринг. Более того, он гарантирует первоочередное право на бой за пояс с его действующим 

обладателем. Но в собственное возвращение в бокс сейчас, похоже, не верит даже сам Виталий 

Кличко. "Я не могу этого даже представить в нынешних обстоятельствах",— сказал он. 
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На профессиональном ринге Виталий Кличко дебютировал в 1996 году, в 25-летнем 

возрасте, после того как вместе со своим младшим братом — Владимиром — заключил 

контракт с немецкой промоутерской компанией Universum Box Promotion. Свой первый 

мировой чемпионский титул Виталий Кличко завоевал в 1999 году, выиграв в Лондоне бой за 
звание чемпиона мира по версии WBO у Херби Хайда из Великобритании. 

Но всемирную славу украинский боксер приобрел немного позже — в 2003 году, после 
нашумевшего поединка за титул чемпиона мира по версии WBC против легендарного британца 
Леннокса Льюиса. Виталий Кличко неожиданно для большинства специалистов оказал 

ожесточенное сопротивление тогдашнему королю супертяжелого дивизиона и даже вел по 

очкам в записках судей. Но рефери на ринге в шестом раунде остановил бой из-за глубокого 

рассечения брови у нашего боксера. По регламенту украинцу было засчитано поражение 
техническим нокаутом. 

Тем не менее симпатии поклонников бокса всего мира оказались на его стороне. Кличко 

завоевал их своим искренним несогласием с решением рефери и решимостью продолжать 
поединок, невзирая на тяжелую травму. Многих подкупала и простоватая манера бокса Виталия 
Кличко — кажется, так дерется любой парень из подворотни — в открытой 

"непрофессиональной" стойке с низко опущенными руками. Все дело было в поразительной 

эффективности этой незамысловатой на первый взгляд техники, с помощью которой Кличко 41 

из своих 45 побед одержал нокаутом и получил прозвище Doctor Ironfist (Доктор Железный 

кулак). Уже вскоре он приобрел невероятную популярность не только в Украине, где 
телетрансляции его боев били рекорды по аудитории, но и стал своим в Германии, где братья 
Кличко проводили большинство поединков и также превратились в общенациональных 

кумиров. 

Чемпионом мира по самой престижной версии Виталий Кличко все-таки стал — в 2004 

году, так и не дождавшись матча-реванша от завершившего карьеру Леннокса Льюиса, он 

выиграл оставленный британцем титул в бою против американца Кирка Джонсона. Впрочем, 

украинец владел поясом недолго. Он отстоял его дважды, а третью защиту — в поединке 
против Хасима Рахмана из США — откладывал несколько раз, после чего в конце 2005 года 
был вынужден признать: хроническая травма колена не позволяет ему дальше продолжать 
карьеру. 

Но несмотря ни на что, возвращение владевшего тогда званием почетного чемпиона 
Виталия Кличко в ринг состоялось. Оно было анонсировано в 2007 году, а стало реальностью в 

октябре 2008-го в бою против нигерийца Самюэля Питера, у которого украинец отобрал пояс 
чемпиона мира по версии WBC. Впоследствии он защитил его девять раз. В своем последнем 

поединке Виталий Кличко отстоял титул в сентябре прошлого года, когда в Москве 
нокаутировал в четвертом раунде Мануэля Чарра из Германии. 

WBC обязал Виталия Кличко, не выходившего на ринг больше года, определиться со 

своим боксерским будущим до 29 ноября, потом дал ему дополнительное время на раздумья, но 

все равно в итоге вынужден был объявить титул вакантным. 

Скорее всего, чемпионский пояс будет разыгран в поединке между первым номером 

рейтинга WBC Бермейном Стиверном из Канады и вторым в списке — Крисом Арреолой из 
США. Однако это сейчас совсем не те имена, которые могут вызвать ажиотаж. Потому 

отличные перспективы завладеть титулом WBC и объединить все пояса супертяжелого 

дивизиона открываются перед Владимиром Кличко, который сейчас является чемпионом мира 
по остальным значимым версиям — WBO, WBA и IBF. Ранее он не мог претендовать на титул 

WBC, поскольку братья Кличко еще в начале карьеры договорились не проводить бои друг 
против друга. Теперь же дорога открыта. 

http://www.kommersant.ua/doc/2371046 
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Інтернет-ЗМІ 

ПР: бунт на корабле  

Левый Берег.ua 

В команде власти назревают тектонические сдвиги. "Отцы-основатели" ПР бунтуют 
против "младореформаторов". 

В понедельник в "Звездном" состоялась - впервые за долгое время - встреча 
парламентской фракции "регионалов" с правительством. На встречу, кроме премьера Азарова и 

первого вице Арбузова, прибыли также спикер Владимир Рыбак и секретарь СНБО Андрей 

Клюев. 

Последнему вопрос о причастности к силовому разогну студмайдана "в лоб" не задавали, 

но поскольку он витал в воздухе, Клюев сам расставил точки над "і": 

- Это все провокации. Мы знаем, кто слил протоколы. Но протоколы-то фальшивые! Вы 

обратили внимание, что дата в них проставлена неправильно и отчества допрашиваемых 

исковерканы? - сказал коллегам. 

Зал молчал. Благоразумно желая избежать продолжения тематической дискуссии, 

Андрей Петрович оперативно - сославшись на дела - откланялся. 

Уже в спину ему прозвучали слова поддержки от Дмитрия Шенцева: 

- Сегодня от нас требуют "голову" Сивковича, завтра потребуют - Клюева, а что же 
послезавтра? Все, надеюсь, понимают: главная мишень – Президент? Параллельная задача - 

расшатать монолит команды. Но мы этого не позволим! - заявил замглавы партии. 

Правда, через пару часов ГПУ – Клюеву наперекор – подтвердила достоверность 
протоколов. 

Вместе с тем, по собственной информации LB.ua, история с поиском ответственных за 
избиение детей на этом вовсе не закончена. В ближайшее время мы, следует полагать, станем 

свидетелями новых разоблачений. Которые, не исключено, будут сопряжены с очень громким 

увольнениями. 

Сейчас наверняка ясно одно: для Клюева эта история не только не стала приговором в 

дальнейшей политической карьере, но, скорее всего, поспособствует скорому возвышению. 

Тигипко: людей достало происходящее! 

Но вернемся в утро понедельника в "Звездном". Больше всего времени заняло 

выступление Николая Азарова. 

- Нас обвиняют в непрозрачности. Так вот, я вам сейчас зачитаю проект соглашения, 
которое завтра (во вторник, 17-го декабря, - С.К.) два президента подпишут в Москве. Чтобы 

никаких недомолвок. Да, имейте ввиду, в Таможенный Союз мы не вступаем! Не вступаем, вот 
так! - заявил Николай Янович, предвосхищая главнейший из всех вопросов. 

Затем, нахлобучив на переносицу очки, принялся читать. Да так долго, заумно и путано, 

что добрая половина зала в это время досыпала. 

"Проект абсолютно рамочный, ничего этакого там нет. Обычная декларация о 

намерениях", - охарактеризовали потом для LB.ua сразу несколько депутатов-регионалов. 

Правда, "рамочный" проект им на руки не раздали. Бумаги для распечатывания, 
наверное, не хватило. 

По завершении официальных спичей, началось обсуждение. 

И вот тут плотину молчания и терпения "бело-голубых" прорвало. Первым слово взял 

Сергей Тигипко. 

- Вы думаете, люди на Майдан за Европу вышли, против власти, за оппозицию? Нет, они 

вышли потому, что их достало происходящее в стране! Достали эти непрекращающиеся 
поборы, коррупция на каждом шагу, бесконечные взятки. Все это - от имени власти. Властью 

прикрываются, понимаете! - запальчиво начал глава неформальной группы депутатов Пинчука-
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Фирташа, - не под таким лозунгами мы во власть шли! И мы обязаны это исправить: наказать 
виновных в беспределе, искоренить коррупцию. Жестко надо действовать, времени совсем 

немного - буквально два-три месяца. Нужны ощутимые экономические преобразования. Люди 

на Майдане о реформах дело говорят - надо слушать. Более того - действовать на упреждение, 
внедрять даже то, о чем они пока не заговаривают. Иначе с чем идти в 2015-й? 

- Я не хочу, чтобы меня называли бандитом! - поднялся уважаемый старожил Григорий 

Смитюх. - Чиновники на местах совсем страх потеряли: дерут в три шкуры, еще и на Портрет 
(имеется ввиду портрет президента, висящий в практически каждом чиновничьем кабинете) 
пальцем показывают: мол, это все - туда, нам сверху план спустили. Почему мы их должны 

покрывать, ходить по эфирам, отдуваться? 

- Народный депутат сегодня ни один вопрос свой решить не может. В правительство на 
прием попасть невозможно, а на местах с тебя за каждый чих деньги требуют. Нормально?! - 

поддержала Татьяна Бахтеева. - А ведь это все сверху идет. Необходима перезагрузка Кабмина! 
Из тех, что есть, я бы пятерых министров оставила, остальные - на выход. 

- Так больше продолжаться не может! – бушевал Смитюх. 

Все эти камни предназначались "младореформаторам", которых и уличали в 

крышевании зарвавшихся чинов, беспределе и т.д. Фамилии не назывались, но и так все было 

понятно. Господин Арбузов, однако, оставался невозмутим. 

- А я вот хочу сказать о конструктиве в работе Кабмина, - внезапно выпалил одесский 

мажоритарщик Антон Киссе, - на мой округ деньги выделили – дороги ремонтировать. 

Как позже выяснилось, накануне вечером - зная о предстоящем визите на фракцию 

(значительная часть которой "младореформаторов", мягко говоря, недолюбливает) - 

поверенные от чиновников обзванивали потенциально "лояльных" нардепов с просьбой задать 
Арбузову, Клименко "правильный" вопрос. И даже предлагали вопросы на выбор - какой 

угодно, лишь бы "правильный". Привычка фальсифицировать все на свете не изменила 
"младореформаторам" даже тут. 

Правда, в понедельник им это не очень помогло. Киссе едва не освистали, а вот Тигипко, 

Смитюху, остальным аплодировали разве не стоя. 

"Такого никогда у нас не было. Волна за волной - аплодисменты, крики поддержки. 

Настоящий демарш", - поделился знакомый нардеп из числа присутствовавших в зале. 

- Правительство необходимо перезагрузить на 90 процентов, - с плеча рубанул Дмитрий 

Шенцев. - На 90! По некоторым губернаторам вопросы тоже есть, кстати. 

- Сейчас не время, - огрызнулся Азаров, - с общей ситуацией надо разобраться, а уже 
потом к кадровым вопросам переходить. 

"Потом - это когда?", "Потом поздно будет", - заволновался зал. 

- Я прямо сейчас даю поручение министрам работать с депутатами индивидуально, - 

отбивался Николай Янович. 

- Вы уже в мае такое поручение давали! - крикнул кто-то с галерки. 

- Слушайте, думаете, мне самому это нравится? Или вы считаете, мы не знаем, что 

происходит? - в свойственной ему хамской манере, произнес Премьер. - Все решим, со всем 

разберемся, наведем порядок. Месяц-два... 

- Николай Янович, мы просили бы вас урегулировать ситуацию в течение недели. Если 

результата не последует, очевидно, необходимо будет говорить о кадровых перестановках, - 

Андрей Деркач попытался внести ноту конструктива. Премьер спорить не стал, хотя и 

утвердительного ответа Деркачу не дал. На том и разошлись. Очевидно, в следующий раз 
фракция ПР встретится с Кабмином и главами ведомств нескоро. Очень нескоро. 

Но даже в таких условиях речь о расколе не идет. В политсиле прекрасно понимают: 
если «процесс полураспада» начнется, его уже не остановить. А обломками задавит всех: и тех, 

кто прав, и тех, кто виноват. Поэтому пока, несмотря ни на что, лучше держаться друг за друга. 
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Сразу после окончания фракции официальные спикеры ПР анонсировали возможную 

ротацию Кабмина. По собственной информации LB.ua, ротация действительно последует, 
причем в самое короткое время - еще до Нового года. Однако она будет не совсем такой, какой 

представляется Майдану. В результате рокировок может статься неожиданное - 

главенствующие позиции утратят "младореформаторы". Не Семья в целом, но ее нынешние 
полномочные представители. Если, конечно, Президент не передумает (что с ним случалось 
уже неоднократно). Деятельностью "молодняка" системно недовольны не только рядовые 
нардепы, но даже представители верховных донецких элит. А это уже серьезная угроза. 

«За что не возьмутся – все из рук вон плохо. В одном, вон, Госказначействе 
задолженность по счетам на три месяца вперед! Можно было представить подобное, когда 
Азаров дела вел? Зато понтов – выше крыши. Ладно бы, скромнее были б, так нет, ведут себя 
нагло, вызывающе, всех жить учат», - краткое и еще довольно корректно сформулированное 
резюме о наших героях. 

Сегодня «младореформаторы» «закрывают» ряд ключевых позиций, обеспечивающих 

контроль над финансовыми и хозяйственно-экономическими секторами страны. В свете этого, 

возникает ряд вопросов: «Отставка» всего выводка «младореформаторов», поясняют в ПР, 

необходима для качественного рывка реформ, экономических сдвигов. Не согласиться с этим 

сложно. Вот только во власти подспудно подразумевают: эти-то рокировки и будут 
представлены людям как «перезагрузка». Дескать, Президент - с подачи фракции - принимает 
решение обновить КМУ в целях повышения его эффективности. Однако, не такой 

«перезагрузки» хотел Майдан, и вряд ли демонстранты согласятся на «подмену». 

О вероятной будущности Андрея Клюева (полномочий которого в качестве главы 

избирательного штаба на 2015-го никто, пока не отменял) уже было сказано выше. К этому 

следует добавить, что Виталий Захарченко занимаемое кресло сохранит. Николай Азаров – 

тоже. Примет ли это Майдан? 

http://lb.ua/news/2013/12/17/247862_pr_bunt_korable_.html 

Экзит-полам вопреки: почему на довыборах в Раду победила власть  

ЛІГАБізнесІнформ  

Власть празднует победу на довыборах в Раду, оппозиция и эксперты говорят о 

фальсификациях. Результаты выборов существенно отличаются от экзит-полов 

Большая разница: соцопросы сулили победу оппозиции в четырех округах из пяти, но в 

итоге вышло с точностью до наоборот 

Центральная избирательная комиссия Украины обработала 100% протоколов на 
довыборах народных депутатов в пяти одномандатных округах. По данным экзит-полов, 
оппозиция могла рассчитывать минимум на три депутатских мандата из пяти, однако в итоге 
победила лишь в одном округе. По мнению оппозиции, власть украла победу и обкатала 
сценарий президентской гонки-2015. Власть утверждает, что выборы были законными. 

Большая разница 

Согласно данным экзит-полов социологической группы Рейтинг, которая провела опрос 
в четырех из пяти округов, оппозиция могла рассчитывать на победу в трех из них - в 223-м, 

197-м и 132-м. В округе №94 социологи не проводили опрос на выходе с избирательных 

участков в связи с тем, что был снят с выборов наиболее вероятный кандидат на победу, 

единый кандидат от оппозиции Виктор Романюк. В этом округе, считают социологи, 

результаты выборов не отражают настроения избирателей. Итак, результаты, зафиксированные 
со слов респондентов на выходе с избирательных участков, оказались следующими: 

Согласно полученным социологами данным, трое оппозиционеров - Юрий Левченко 

(Свобода, округ №223, опередил оппонента на 17%), Леонид Даценко (Батькивщина, округ 
№197, опередил оппонента на 56,4%), Аркадий Корнацкий (Батькивщина, округ №132, 

опередил оппонента на 5,2%) уверенно должны были победить на выборах. В округе №194 

социологи зафиксировали победу провластного кандидата Михаила Поплавского. На 94-м 
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власть сняла с выборов оппозиционера Виктора Романюка. Однако именно Романюк, по 

данным соцопросов, проводившихся до выборов, был наиболее вероятным победителем.  

Кто победил 

По итогам обработки 100% протоколов ЦИК зафиксировала следующий результат: 

Согласно итоговым данным, несмотря на результаты экзит-полов, оппозиция победила 
лишь в одном из пяти округов. Фактически результаты в двух округах из пяти существенно 

отличаются от ожидаемого результата - в четырех из пяти округов победили ставленники 

Партии регионов и действующей власти. 

Округ №94 (Киевская область): самовыдвиженец-регионал Руслан Бадаев - 58,25% 

голосов, оппозиционер Андрей Лозовой - 21,91%. Округ №132 (Первомайск, Николаевская 
область): действующий губернатор регионал Николай Круглов - 47,85%, оппозиционер 

Аркадий Корнацкий - 45,31%. Округ №194 (Черкассы): "поющий ректор" Михаил Поплавский - 

53,54%, оппозиционер Николай Булатецкий - 35,87%. Округ №197 (Канев, Черкассы): 

оппозиционер Леонид Даценко - 63,51%, провластный самовыдвиженец Сергей 

Червонописький - 23,3%. Округ 223 (Киев): провластный самовыдвиженец Виктор Пилипишин 

- 44,89%, оппозиционер Юрий Левченко - 40,58%.  

Оппозиция вскоре после голосования заявила: выборы - сфальсифицированы. 

Оппозиционные кандидаты и лидеры оппозиции убеждены, что снятием кандидатов с выборов, 
массовыми вбросами бюллетеней и "каруселями" власть отработала сценарий борьбы в 2015-м 

году за второй срок президента Виктора Януковича. В партии президента, однако, убеждены в 

чистоте довыборов - вполне очевидная позиция. 

Мнение социологов  

В социологической группе Рейтинг разрыв между данными экзит-полов и итогами 

выборов объяснили рекордным количеством отказов респондентов участвовать в опросе. Чаще 
отказывались люди старшего возраста и люди, которые "вместе заходили и уходили с 
избирательных участков", то есть голосовали группами. В первой половине дня голосования 

отказов было больше, чем во второй, многие люди отказывались от опроса без каких-либо 

объяснений. 

При этом, напомнили социологи, опрос не охватывал спецучастки - колонии, 

следственные изоляторы, медучреждения, а также не учитывал голосование на дому. Там по 

итогам выборов провластные кандидаты получили больше голосов, чем оппозиционеры.  

Настоящие мотивы отказов людей участвовать в экзит-поле - это уже другая тема для 
дискуссии, и не только для социологов  

"Если подтвердится гипотеза о том, что пожилые люди поддерживали "независимых" 

кандидатов больше и именно пожилые люди чаще отказывались от опроса, то можно 

предполагать, что рекордное количество отказов является основной причиной отклонения 

результатов экзит-полов от результатов ЦИК. А вот настоящие мотивы отказов - это уже другая 
тема для дискуссии, и не только для социологов", - сказали в группе Рейтинг. 

Директор группы Рейтинг Алексей Антипович рассказал о том, что на выборах были 

случаи, которые можно трактовать как фальсификации: "Как социолог я могу 

руководствоваться только фактами. Было аномальное количество голосовавших на дому. 

Например, в Черкасской области в округе на дому проголосовало 10% избирателей. Это 

превышает все возможные рамки. 1-2% -  возможно, но не более. Кроме того, большинство 

людей на спецучастках проголосовали за представителей власти. Есть и множество других 

вещей, которые вызывают подозрения". 

В Комитете избирателей Украины заявили о подкупе избирателей на довыборах - 

причем еще более интенсивном, чем год назад - на парламентских выборах-2012. Эксперты 

КИУ сообщили, что довыборы не соответствовали демократическим стандартам. "Хотя ЦИК 

имеет юридические основания установить результаты выборов, однако на отдельных округах 

эти результаты уже искажены применением подкупа избирателей во время предвыборной 

кампании или в день голосования", - заявили в организации. 
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Гендиректор Киевского международного института социологии Владимир Паниотто 

напомнил ЛІГАБізнесІнформ хронологию "чистоты" выборов Украине. "Каждые выборы для 
меня - это душевная травма. В 2004-м году было очень много нарушений, но затем ситуация 
существенно исправилась. В 2010-м выборы прошли более-менее нормально. А вот выборы 

2012-го прошли с нарушениями. Происходящее на довыборах наталкивает на мысль, что 

выборы 2015-го пройдут с очень серьезными нарушениями", - сказал ученый. 

http://liga.net/ 

О мудрости украинского народа  

From-UA 

Одной из топ-фраз, применяемых украинскими политиками в эфирах шоу, является 
фраза «наш народ мудрый!». В принципе, старый трюк, избитый, но все еще работающий. 

Смысл его в том, чтобы «прогнуться перед залом», признать, что в зале сидят в качестве 
массовки если уж не академики, то, как минимум, профессора. 

Арсений Яценюк эту фразу очень любит. Пускай дешево, но людям нравится. И еще 
очень важна интонация. Когда обращаешься к оппоненту, говоришь снисходительно, но 

уверенно: «Наш народ мудрый, он сам разберется!». 

И все, золотой ключик у тебя в кармане. Народ на твоей стороне и против оппонента 
твоего. Он ведь мудрый. Ему нравится, когда о нем так думают. 

Наглядный пример «беспросветной мудрости» украинского народа – прошедшие 
довыборы. Результаты их во многом показательны. На некоторых участках вперед вырвались, 
грубо говоря, «по два куска говна», в сортах которого разобраться не специалисту было очень 
трудно. Мудрый украинский народ разобрался! 

Разделились голоса «мудрого» практически 50/50, оставил мудрый без внимания 

остальных кандидатов, помимо тех, что «два куска». 

Я, признаться, чрезвычайно этому конкретному выбору рад, однако несколько пугающе 
выглядит распределение голосов. Это распределение четко демонстрирует всю глубину 

мудрости. 

К примеру, Монтян, со всеми своими тараканами, сделала для города и «маленьких 

украинцев» очень много. Даже если бы она сделала 10 добрых дел для киевлян, это было бы 

ровно в 10 раз больше, чем сделал Левченко, единственным достижением которого является… 

Что там у него за достижения? 

А, вспомнил. «Я учился в Лондоне». Он эту фразу в каждое интервью вворачивает, 
иногда разбавляя фразой «я жил в Европе». Такие люди нужны стране и конкретно Раде. 
Молодой менеджер с европейским образованием. 

У меня есть, как минимум, пять знакомых, учившихся за рубежом. Как были до отъезда 
идиотами, так и остались. Правда, теперь идиоты с дипломами. 

Постойте-ка, и это все? И это все, чем привлек данный представитель ВО «Свобода» 

32358 киевлян?! Да, это все. Пришли и проголосовали за представителя политсилы, уже год 

топчущейся в Раде. Мудрый народ. Сам во всем разберется. 

Однако наиболее красноречивым свидетельством мудрости украинского народа является 
то, что в Раде теперь есть Поплавский. Это человек, которого украинской законодательной 

власти не хватало, как воздуха не хватает тонущему аквалангисту. 

Человек, превративший Институт Культуры в заведение, ставшее синонимом слов 

«необразованность», «безвкусица» и «разврат», нацепит значок депутата и начнет представлять 
интересы мудрого в Парламенте. Где вообще был Поплавский с 2006 года, чем он занимался? 

Это нам неведомо. 

Зато нам (равно как и мудрейшему народу планеты) доступна информация о его 

прошлом пребывании на улице Грушевского. 
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Итак. В 2002 году Михаил Михайлович проходит в Раду. За пять лет своей деятельности 

ректор «Кулька» совершил ПЯТЬ переходов по фракциям. 

За пять лет кипучей деятельности он подал ОДИН депутатский запрос. Касался запрос 
проверки деятельности судей Ульяновского районного суда Кировоградской области. 

Это тот самый суд, куда Поплавский подает иски по любому поводу – будь то «защита 
чести и достоинства», хозяйственные дела с конкурентами или другие чрезвычайно важные для 
страны иски. 

То есть по какому-то решению «поющий ректор» остался неудовлетворен, потому 

воспользовался своим положением нардепа, накатав телегу. 

Вероятно, Поплавский подготовил и подал чрезвычайно много важных и необходимых 

мудрому народу законопроектов? Так и есть. Все они поданы в 2003 году. И их целых четыре. 

10. 04. 2003 г. Михаил Михайлович подает законопроект, которого давно ждали от него 

жители 101 округа Кировоградской области – «Проект Постановления об утверждении 

Государственной программы развития инновационных направлений индустрии моды до 2010 

года». 

Второй жизненно важный законопроект подан на следующий день – «О развитии сферы 

парикмахерского искусства и декоративной косметологии». 

С этой законодательной инициативой вообще умора вышла. Дело в том, что 

парикмахерами, согласно идее Поплавского, следовало считать исключительно выпускников 
его вуза: 

«Предлагается признать Киевский национальный университет культуры и искусств 

базовым высшим учебным заведением по подготовке, переподготовке и повышению 

квалификации специалистов сферы парикмахерского искусства и декоративной косметики». 

Тогда «киты» этого бизнеса послали поющего ректора… подальше. Проект был 

похоронен. После этого Поплавский внес на рассмотрение Рады проект Кодекса законов 

Украины о культуре. Интереснейший документ. Там прописано, к примеру, что ансамблем 

следует называть группу людей, играющих на инструментах. 

Это как внести в Раду проект Кодекса «О добре» и расписать подробно: «добро – это 

противоположность злу, добрый человек добр, а злой – зол». 

Ну и завершил деятельность полезного нардепа его Проект постановления «О 

парламентских слушаниях "Массовая культура и ее влияние на формирование национального 

сознания" (25 февраля 2004)». 

Возможно, мудрый украинский народ зачитался программой кандидата Поплавского? 

Может быть, в ней мудрецы народные усмотрели что-то замечательное? 

Открываем программу. Читаем. 

«Власть для народа, а не народ для власти» 

«Реформирование украинского общества должно осуществляться комплексно, 

последовательно и ответственно, с учетом имеющихся ресурсов и перспектив». 

«Охранять окружающую среду, развивать современные экологические стандарты с 
использованием инновационных технологий»… 

Ну, вы поняли… 

Когда я слышу о том, что украинский народ мудрый, мне становится смешно. 

При просмотре каждого ток-шоу, где очередной Яценюк будет пытаться понравиться 
залу, рассказывая о мудром народе, способном «во всем разобраться», вспоминайте довыборы 

2013 года. 

И пусть саундтреком к бреду о мудром народе будет песня Михаила Михайловича 
«Крапива ты моя, крапива»… 

http://www.from-ua.com/voice/8bbbcaf627c05.html 
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Блоги 

Анатолій Гриценко: «Майдан завершиться успіхом – для всієї країни!»  

pravda.com.ua 

Цей пост для тих, хто стомився, або піддався сумнівам. Хто душею вболіває за Майдан і 
його майбутнє. Хто не хоче, аби Майданом гралися, користалися, торгувалися, тим більше – 

щоб Майдан зливали і здавали. 

Майдан – не одномоментний акт. Майдан уже став і надалі буде постійним, живим і 
активним інструментом впливу Громадян на владу – на владу нинішню і всі наступні. Майдан 

реагуватиме на дії (бездіяльність) влади у різних формах, різних масштабах, в центрі і в 

регіонах. Майдан – це явище, надбання усієї України. 

Коли можна завершити першу фазу Майдану, в його нинішньому форматі? За яких умов 

Майдан може звільнити вулиці і площі Києва? Щоби Майдан сприймався країною як успіх і 
щоб влада при тому винесла з Майдану вірні уроки для себе? Ці питання хвилюють зараз 
мільйони людей. 

Таких умов бачу дві, абсолютно справедливих і обґрунтованих. 

Перша умова: ПОКАРАТИ ВИННИХ! 

Уряд Азарова, який спровокував Майдан, має понести політичну відповідальність. 
Мають бути покарані організатори й безпосередні виконавці силового знесення Майдану і 
жорстокого побиття мирних людей – Клюєв, Сівкович, Захарченко, Коряк, окремі командири 

підрозділів і бійці Беркуту. 

Замість нинішнього має прийти Уряд, який не видумуватиме "пауз" і забезпечить 
негайне підписання Угоди з Євросоюзом. Лише тоді країна отримає шанс на оновлення 

(перезавантаження) влади мирним конституційним шляхом, через прозорі вибори – замість 
"уроку малювання" з масовим підкупом виборців, який влада вкотре продемонструвала на 
довиборах у "проблемних" округах. Зміна влади дасть змогу впроваджувати в країні реальні 
зміни, а не імітувати виконання Угоди з ЄС. 

Друга умова: ЗАХИСТИТИ НЕВИННИХ! 

Звільнити з-під варти й визнати невинними всіх заарештованих мирних демонстрантів. 
Крім того, гарантувати, що проти учасників Майдану й тих, хто його підтримував, з боку влади 

не буде жодних дальших переслідувань. 

Без цього розійтися по домівкам Майдан не може – не має права! Бо непокарання винних 

і відсутність гарантій захисту невинних – можуть спровокувати нові, набагато масштабніші й 

жорсткіші, переслідування учасників і прихильників Майдану, десятки тисяч людей по всій 

країні. Допустити цього не можна! 

За цих двох умов, повторюю – абсолютно справедливих і обґрунтованих, першу фазу 

Майдану можна вважати успішною і завершеною. 

Чи є можливість завершити Майдан успіхом, з позитивом для всієї країни? Моя 
відповідь: так, попри проблеми і труднощі, така можливість є. Всій країні не потрясіння 

потрібні – потрібен спокій і позитивна перспектива. Європейська перспектива! 

Для цього потрібні продумані, відповідальні й добре скоординовані дії. З боку людей на 
Майдані і з боку тих, хто бере на себе відповідальність керувати Майданом, оголошувати плани 

дій Майдану, говорити від імені Майдану з владою і зарубіжними партнерами України. 

Люди свою громадянську позицію проявили. Здолали зневіру й розчарування, повірили в 

себе і свої сили. Громадяни вийшли на Майдан і продовжують виходити вже четвертий 

тиждень поспіль. Не за закликом партій – виходять і приїздять за власним покликом. Масово й 

відповідально. Люди готові слухати й чути, готові діяти – і вже не раз проявили себе в дії 
позитивно. 
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Водночас ясно, що триголовість вождів – не на користь Майдану. Невміння слухати і 
чути людей – так само. Це зменшує ефективність спільних дій і може зруйнувати, 

маргіналізувати Майдан, ясна річ, на користь владі. Ситуацію треба виправляти невідкладно! 

Пропоную єдиноначалля? Якщо хочете – так. Але не в суто військовому розумінні, з 
вертикаллю прямого підпорядкування (хоча в питаннях безпеки Майдану саме таке потрібно). 

Знаю напевно, і постійно це повторюю: відповідальність – має прізвище! Тоді буде і єдиний 

центр прийняття рішень, і спільна узгоджена робота по їх виконанню. І тоді Майдан 

завершиться успіхом! 

А щодо вождів, реєстрових чи неформально підтриманих людьми... Майдан перевіряє 
кожного – на міцність і на вшивість. Уже перевірив і кожному склав ціну. Сильним і чесним 

Майдан себе довірить. Слабких і вертлявих – Майдан помножить на нуль. Щоб не було в тому 

сумнівів. 

Майдан зробить висновки, отримає нове дихання – і стане успіхом для всієї країни! 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/grytsenko/52b05cd6dd508/ 

Віктор Пинзеник: «Знижка на газ. Яку реальну ціну заплатить Україна»  

glavkom 

Дивна метаморфоза сталася у наших газових стосунках з Російською Федерацією. 

Жорстка позиція щодо незмінності газового контракту до його закінчення завершилася раптом 

нечуваною «щедрістю»: ціна знижена нібито на 130 доларів США. 

Треба буде дуже ретельно ознайомитися з текстами всіх підписаних документів, 
протоколів, а також знати умови можливих усних домовленостей. Бо ми вже одного разу 

отримали «харківську знижку», яка щороку оформлюється як наш, український, борг. 

Платою за газову знижку стануть українська ГТС та інші активи. Бо за оцінками 

російської сторони ціна 268,5 дол. – тимчасове рішення, а довгострокові домовленості мають 
бути досягнуті як щодо поставок газу, так і щодо його транзиту в Європу. А заяви РАО 

«Газпром» щодо відсутності перемовин стосовно трьохстороннього консорціуму не 
спростовують, а підтверджують дане припущення. Бо справді російська сторона не хоче 
третього учасника, а наполягає на створенні двостороннього консорціуму на так званих 

паритетних засадах. Такі домовленості були майже погоджені наприкінці 2012 року. 

У такому випадку платою стає не тільки газотранспортна система та енергетична безпека 
України, але й угода про асоціацію з ЄС. Бо, ставши членом Європейського енергетичного 

товариства, Україна зобов’язалася не допускати зосередження продажу і транспортування газу 

в одних руках. Вихід з енергетичного товариства унеможливлює підписання угоди з ЄС. А це - 
додаткова «плата» за газову знижку». 

http://glavcom.ua/articles/16256.html 

Телебачення і радіомовлення 

До проекту кошторису-2014 парламентарі візьмуться у четвер. Про такі плани 

повідомив спікер у сесійній залі  
УТ-1, Підсумки дня 

Світлана ЛЕОНТЬЄВА, ведуча: До проекту кошторису-2014 парламентарі візьмуться у 

четвер. Про такі плани повідомив спікер у сесійній залі. Його робоче місце, як і вся президія та 
трибуна зранку були заблоковані депутатами від меншості. Попри це Володимир Рибак 

засідання відкрив. У Верховній Раді працює наш кореспондент Валерія Богренцова, вона на 
прямому зв'язку. Валерія, як далі розвивалися події? 

Валерія БОГРЕНЦОВА, кореспондент: Дійсно, сьогоднішнє засідання Верховної Ради 

спікер парламенту Володимир Рибак відкрив не зі свого робочого місця, а прямо з зали, адже 
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президія була заблокована представниками від опозиції. Голова Верховної Ради наполягає на 
тому, щоб народні обранці все таки відновили режим роботи на пленарному тижні, адже нині 
найголовніше – це ухвалити державний бюджет на 2014 рік. За словами спікера Парламенту, 

вже завтра відповідний документ, тобто кошторис на 2014 рік надійде від Кабінету міністрів. 
Опозиція продовжує блокувати і представники від фракції УДАР заявляють, що вони не 
впевнені чи взагалі будуть голосувати за той документ, який подасть уряд. 

Валерій КАРПУНЦОВ, народний депутат, фракція "УДАР": «А як можна планувати 

голосувати за те, чого ще не бачили? Я ще раз хочу сказати, що стан економіки і професійна 
недолугість уряду дає підстави говорити, що цей бюджет не буде тим документом, за який 

народні депутати могли б голосувати». 

Валерія БОГРЕНЦОВА, кореспондент: На сьогоднішньому ранковому засіданні голова 
Верховної Ради Володимир Рибак також запропонував народним обранцям голосувати за 
державний бюджет за скороченою процедурою, адже часу на прийняття цього вкрай важливого 

документу для країни залишається дуже мало. Відповідно, це рішення підтримує і фракція 
більшості. Вони кажуть, що також мають великі сподівання на сьогоднішні перемовини в 

Москві, адже від цього також залежатиме як буде формуватися державний бюджет на 2014 рік.   

Олександр ЄФРЕМОВ, фракція Партії регіонів: «Учитывая то, что сегодня завершается 
этап переговоров и мы, надеемся, получим какие-то документы по Российской федерации, 

значит правительство может в окончательном варианте определится какие параметры бюджета 
можно заложить в связи с ценовой политикой на газ и другими составляющими бюджета». 

Валерія БОГРЕНЦОВА, кореспондент: Також у більшості заявляють, що в залежності 
від того, як працюватиме опозиція, вони будуть дивитися яким чином вони далі будуть 
працювати над державним бюджетом, в якому форматі будуть ухвалювати цей документ. 
Нагадаю, сьогодні Володимир Рибак пропонував працювати у форматі відкритої трибуни, тобто 

дати можливість виступити не тільки головам фракцій, але й всім бажаючим народним 

депутатам щодо того, як же вийти з політичної кризи, яка нині склалася в Україні. однак, через 
блокування опозицією це не сталося. Завтра мають відкрити ранкове засідання традиційно о 10 

годині. Однак, як працюватимуть народні обранці, поки не відомо. 

До проекту кошторису-2014 парламентарі візьмуться у четвер  

Світлана ЛЕОНТЬЄВА, Лада СОКОЛЮК, ведучі: До проекту кошторису-2014 

парламентарі візьмуться у четвер. Про такі плани повідомив спікер у сесійній залі. Його робоче 
місце, як і вся президія та трибуна, зранку були заблоковані депутатами від меншості. Попри це 
Володимир Рибак засідання відкрив, і закликав обранців відновити роботу в сесійній залі, бо 

необхідно розглянути кошторис на наступний рік. За словами спікера, вже завтра проект має 
надійти від Кабміну. Документ відразу віддадуть у профільні комітети Верховної Ради. 

Володимир Рибак запропонував розглянути бюджет за скороченою процедурою. Більшість – за. 
Опозиціонери кажуть, що за цей проект не голосуватимуть. 

Рада успела поработать лишь пять минут  
Интер, Подробности  

Анастасия ДАУГУЛЕ, ведущая: От силы пять минут - именно столько длилось 
сегодняшнее заседание парламента. Это утром. А после обеда депутаты вообще разошлись по 

домам. Почему - знает Валентина Левицкая. 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: Судя по вот этой повестке дня, у депутатов 

сегодня планов было громадье: законопроектов - в том числе касающиеся получения кредита от 
Евросоюза на 610 миллионов евро, повышения безопасность атомных станций. Однако, 

поработать не удалось: трибуну с утра заблокировала оппозиция. Владимир Рыбак открывает 
заседание прямо из зала, а не с трибуны. Открывает заседание для того, чтобы объявить: в 
четверг нужно принимать бюджет на следующий год: сразу в целом и по ускоренной 

процедуре.  
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Владимир РЫБАК: "Я думаю, що всі депутати згодні зі мною, що Верховна Рада 
повинна працювати! Так чи ні?" 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: Но оппозиция не согласна: блокаду не снимает 
и требует перевыборов.  

Виталий КЛИЧКО, народный депутат Украины, лидер фракции "УДАР": "Єдиний вихід 

з політичної кризи - це дострокові парламентські та президентські вибори. І в нас є впевненість 
в тому, що вони повинні відбутися в березні 2014 року". 

Александр ЕФРЕМОВ, народный депутат Украины, лидер фракции Партии регионов: 
"Для этого должна быть хоть какая-то юридическая составляющая. Это просто глупость, 
незнание законов и пиар-акция". 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: Чтобы парламент досрочно прекратил работу, 

ему достаточно не проводить заседаний 30 дней подряд. Тогда Раду может распустить 
президент. Сегодня - 12-й день. Но оппозиция даже не пыталась помешать спикеру открыть 
заседание. Оно длилось меньше пяти минут. 

Сергей МИЩЕНКО, народный депутат Украины, внефракционный: "Якщо ти блокуєш 

серйозно, то ти блокуєш серйозно. А якщо ти даєш відкривати сесію. і знову цей термін 

починає іти - що 30 діб знову будемо чекати, щоб право президента з'явилося розпускати цей 

парламент?" 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: На вечернем заседании история с блокадой 

повторилась. Если так пойдет и дальше - бюджет принимать придется в другом месте, не 
исключают регионалы.  

Владимир МАКЕЕНКО, народный депутат Украины, фракция Партии регионов: "Я 

прогнозую, що це буде найкоротший розгляд бюджету за 23 роки". 

Олег ТЯГНИБОК, народный депутат Украины, лидер фракции "Свобода": "Те, що вони 

бігають з мікрофонами і хочуть перейти в інше приміщення - це антизаконно, 

антиконституційно".  

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: А тем временем, в кулуарах вовсю идет сбор 

подписей за отставку правительства. Аккурат в день рождения Николая Азарова оппозиция 

объявила о новой попытке его сместить. 

Арсений ЯЦЕНЮК, народный депутат Украины, лидер фракции "Батьківщина": 

"Станом на сьогоднішній час нам не вистачає 9 підписів народних депутатів України для того, 

щоб було 226 підписів".  

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: Две недели назад депутаты уже пытались 
выразить недоверие Кабмину, тогда не хватило 40 голосов. По закону вернуться к вопросу 

отставки правительства можно будет только на следующей сессии, в феврале. 

Опозиція заблокувала трибуну Верховної Ради  

Телеканал новин "24" 

Кореспондент: Опозиція заблокувала трибуну Верховної Ради. Втім, це не завадило 

спікеру Парламенту Володимиру Рибаку відкрити засідання. Взявши в руки мікрофон, голова 
Верховної Ради керував процесом з зали.  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: «В залі зареєструвалося 258 

народних депутатів. Ранкове засідання Верховної Ради України. Я пройшов по залу, спитав у 

всіх депутатів, всі депутати кажуть – ми хочемо працювати». 

Кореспондент: Засідання в екстримальних умовах тривало лише декілька хвилин. 

Володимир Рибак оголосив, що у четвер депутати розглядатимуть проект бюджету на 
наступний рік. Після цього спікер закрив засідання. Опозиція готова розблокувати парламент 
для затвердження бюджету. про це заявив лідер УДАРу Віталій Кличко. Однак, кошторисом 

опозиціонери не задоволені і називають його провальним. 
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Як відкрити заблоковану Раду. Вчіться у Рибака  

ICTV, Факти  

Олена ФРОЛЯК, ведуча: Верховна Рада сьогодні хоч і зібралася, та не працювала. 
Опозиція блокувала трибуну, а більшість чекала на новини з Москви. Ціна на газ і можливість 
фінансової допомоги можуть серйозно скорегувати параметри державного бюджету. проект 
якого Міністерство фінансів обіцяє подати до Верховної Ради вже до кінця тижня. Вже завтра 
уряд має розглянути уточнені макропоказники кошторису-2014. 

Кореспондент: Верховна Рада може працювати навіть при заблокованій трибуні. 
Доведено спікером Володимиром Рибаком. Депутати реєструються, засідання відкривається, 
але закони не ухвалюються. Володимир Рибак робить традиційні ранкові оглядини. 

Поспілкувався з регіоналами і несподівано відкрив засідання. Зареєструвалося 258 депутатів. 
Цього достатньо для ухвалення законів.  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: "Верховна Рада - це не клуб по 

інтересам, а вищий законодавчий орган. Блокування не принесе користі для наших виборців". 

Кореспондент: Спікер вів засідання зі свого депутатського місця. Володимир Рибак 

доручив профільному комітету підготувати на четвер проект бюджету на наступний рік. 

Документ планують розглянути за скороченою процедурою.  

Володимир МАКЕЄНКО, народний депутат України, фракція Партії регіонів: 
"Нариваємося. А що ви пропонуєте? Що пропонує опозиція? До Нового року треба прийняти 12 

тисяч місцевих бюджетів". 

Кореспондент: Опозиція заявила, що ухвалений за скороченою процедурою бюджет 
оскаржать у суді. Регіонали відповіли – практику експрессхвалення бюджету запозичили у 

спікера Арсенія Яценюка. Зрештою, розглядати поки нічого. Документ у Раді з’явиться в 

середу. Оскільки сьогодні в Москві Микола Азаров має домовитися про зменшення ціни на газ. 
Олег Тягнибок натякає: дешевий газ Україна отримає в обмін на Митний союз. 

Олег ТЯГНИБОК, лідер фракції ВО «Свобода»: "Сьогодні в Януковича будуть не тільки 

офіційні зустрічі, але й маємо документи, які свідчать про те, що будуть зустрічі у вузькому 

колі, і під час тих зустрічей у вузькому колі буде розглядатися близько 20 питань 
різноманітних, в тому числі друге питання в порядку денному – це питання стосовно співпраці з 
Митним союзом. 

Кореспондент: Митний союз – додаткова претензія опозиції до Миколи Азарова. 
Опозиціонери вимагають його відставки. Вони продовжують збирати підписи під постановою 

про недовіру, яку підготували комуністи.  

Арсеній ЯЦЕНЮК, лідер фракції ВО «Батьківщина»: "Ми зібрали вже більше ніж 200 

підписів. Зараз нам не вистачає 19 підписів під відставку Кабінету міністрів України. Нагадаю, 

минулий раз не вистачало 40". 

Кореспондент: Постанову про недовіру можна буде голосувати не раніше лютого. 

Комуністи не проти. Але Спиридон Кілінкаров не бачив під документом інших підписів окрім 

комуністів. За його словами, з компартією ні про відставку чинного, ні про формування нового 

уряду ніхто переговорів не вів.  

Спиридон КІЛІНКАРОВ, народний депутат України, фракція Комуністичної партії 
України: "Я не знаю вели ли они переговоры с мажоритарщиками. Но опять, даже по этой 

постанове, никто никаких переговоров не вел. То есть, им важен процесс или важен конечный 

результат. Для нас важен конечный результат. А для них, по всей видимости, процесс". 

Кореспондент: Опозиція вимагає не лише відставки уряду, а й Президента та 
парламенту. Нові вибори пропонують провести у березні.  

Віталій КЛИЧКО, лідер фракції партії «УДАР»: "Президент на "круглому столі" сказав, 
що він не боїться дострокових виборів. Так хай доведе це на чесних виборах, які повинні 
відбутися. І у нас є впевненість в тому, що вони повинні відбутися в березні 2014 року". 
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Олександр ЄФРЕМОВ, лідер фракції Партії регіонів: "На сегодняшний день нет никаких 

оснований говорить о том, что досрочные выборы могут быть по какой-то из ветвей власти. Это 

Просто глупость. Незнание законов и пиар-акций". 

Кореспондент: Публічно за, а насправді проти нових, зокрема парламентських виборів, 
мажоритарники. Як повідомив один депутат: не для того на животі округ проповз, щоб тепер 

знову йти на вибори. 

Сьогодні нардепи попрацювали 10 хвилин  

5 канал, Час новин  

Віталій ГАЙДУКЕВИЧ, ведучий: Зранку парламент назасідав аж на 10 хвилин. Спікер 

відкрив засідання і одразу ж закрив. Зі свого депутатського місця. Трибуна і місця голови Ради 

були заблоковані.  

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Доки опозиція приміряє крісло спікера, вигулює 
євросветри у президії і прикрашає її прапором – спікер Рибак з’являється у середині зали із 
мікрофоном. Засідання відкриває із рядів регіоналів. 

Володимир РИБАК, Голова ВР: "Я пройшов по залу, спитав депутатів – всі депутати 

кажуть: "Ми хочемо працювати". В четвер розглянемо бюджет на 2014 рік". 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Таким чином, про відлік 30 днів, які дають 
можливість Президенту розпустити заблокований парламент, не йдеться. Після виховальної 
промови – спікер закриває засідання. 

Олег ТЯГНИБОК, лідер фракції "Свобода": "Те, що вони комедії ламають, бігають з 
мікрофонами по залі, хочуть ухвалювати бюджет – це ще раз доводить: криза не може 
вирішитися в парламенті. Це є криза політична. Кризу може вирішити той, від кого вона 
залежить, - Президент України, який зараз знаходиться у Москві. Президент України може 
своїм указом відправити уряд у відставку, Президент України може дати відповідні вказівки 

стосовно покарання тих злочинців, які сьогодні не є покарані, які побили людей". 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: А краще – влаштувати дострокові президентські. 
Віталій Кличко бачить вибори вже у найближчому березні. 

Віталій КЛИЧКО, лідер фракції "УДАР": "Президент на круглому столі сказав, що він не 
боїться дострокових виборів. Хай доведе це на чесних виборах, які повинні відбутися, і у нас є 
впевненість в тому, що вони повинні відбутись в березні 2014 року". 

Олександр ЄФРЕМОВ, лідер фракції ПР: "Выборы на март или еще куда-то – для этого 

должна быть хоть какая-то юридическая составляющая. На сегодняшний день оснований нет 
говорить о выборах хоть по какой-то из ветвей власти, это просто глупость, незнание законов и 

пиар". 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: До відставки уряду регіонали теж скептичні, але в 
опозиції запевняють: не масово, але успішно переманюють провладних. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, лідер фракції "Батьківщина": "Ми зібрали вже більше ніж 200 

підписів. Зараз нам не вистачає 19 підписів під відставку уряду. Нагадаю – минулий раз не 
вистачало 40. Зрозуміло, що регіонали залякують своїх однопартійців – але процес іде. 
Очікуємо на рішення окремих народних депутатів".  

Володимир МАКЕЄНКО, народний депутат, ПР: "Хай спочатку розберуться зі своїми, з 
тими, хто був у них в списку на комерційній основі, а потім повиходили… Якби у них щось 
було – вони б вам уже показували фамілії". 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Подальші плани і стратегії парламентаріїв залежить 
від того, з чим Янукович повертається від Путіна. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, лідер фракції "Батьківщина": "У випадку, якщо Янукович підпише 
угоду з Митним союзом – то це для нього квиток в одну сторону: Київ-Москва, може не 
повертатися". 
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Опозиція готова створити юридичну підставу для розпуску Верховної Ради  

"Студія "1+1", ТСН 

Наталя МОСЕЙЧУК, ведуча: На новини з Москви сьогодні впродовж дня очікували в 

Верховній Раді. Регіонали чекали інформації про ціни на газ та кредити, бо від цього залежить 
формування бюджету на наступний рік. Опозиція, побоюючись, що кредити та знижки на газ 
Україна отримає не просто так. Трибуна була заблокована впродовж дня. Опозиція вимагає 
перезавантаження влади. Пролунала і дата перевиборів. Віталій Кличко доцільним вважає 
березень наступного року. Регіонали звинувачують опонентів в популізмі і закликають негайно 

взятися за бюджет. 

Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: Повне перезавантаження влади – новий уряд, 

президент і парламент. Опозиція сьогодні заявила, готова створити юридичну підставу для 
розпуску Верховної Ради. Для цього треба, щоб депутати не змогли зібратися на засідання 

впродовж 30 днів. Опозиціонери блокують трибуну, бо кажуть, не час жити за звичним 

розкладом, посилаються на Майдан і вимагають покарати винних у побитті студентів і 
відправити у відставку уряд. Спікер Рибак походив по залу, потім зник з-під огляду телекамер, 

присутні почули його голос.  

Володимир РИБАК, Голова Верхової Ради України: «Ввімкніть систему Рада». 

Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: Не одразу зрозуміли звідки. Рибак відкрив засідання, 
перебуваючи поміж регіоналів і доручив усім негайно замислитися над державним бюджетом.  

Володимир РИБАК, Голова Верхової Ради України: «Верховна Рада це не клуб по 

інтересам, а це вищий законодавчий орган нашої держави. тому у Верховній Раді всім 

депутатам треба працювати». 

Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: Проект бюджету завтра має затвердити уряд Азарова. 
Цифри будуть уточнені після повернення Президента з Москви. Вже в четвер, заявив спікер 

Рибак, головний кошторис повинні розглянути депутати.  

Володимир РИБАК, Голова Верхової Ради України: «Верховна Рада повинна працювати. 

Так чи ні?!». 

Арсеній ЯЦЕНЮК, лідер фракції «Батьківщина»: «Спікер Рибак сьогодні повів не як 

голова парламенту, а як діджей. З радіо мікрофоном ще залишалося тільки станцювати. Тобто 

він вийшов, тому що вони бояться проведення дострокових парламентських і президентських 

виборів». 

Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: Найперше завдання не бюджет, заявляють 
опозиціонери, а вихід із кризи, яка охопила країну. Вони його бачать у дострокових виборах 

президентських та парламентських. 

Віталій КЛИЧКО, лідер фракції «УДАР»: «Президент на круглому столі сказав, що він 

не боїться дострокових виборів і у нас є впевненість в тому, що вони повинні відбутись в 
березні 2014 року». 

Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: В опозиції заявляють, що готові забезпечити 

юридичну підставу для розпуску Ради, блокуватимуть трибуну впродовж 30 днів, щоб потім 

разом із Президентом піти на дострокові вибори. регіонали підозрюють опонентів у нещирості. 

Володимир МАКЕЄНКО, фракція Партії регіонів: «Ми останній раз засідали 5 грудня. 
Тобіш на 6 січня Президент мав би право розпустити Верховну Раду. Як ви думаєте, це комусь 
потрібно в залі, крім керівників там фракцій, партій опозиційних? Ні. Тому що хлопці пройшли 

передвиборчі горнило, витратили не один мільйон гривень. Це так, м’яко кажучи, здоров’я». 

Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: А це ви про кого про мільйон гривень? 

Володимир МАКЕЄНКО, фракція Партії регіонів: «Да про всіх. Ну, давайте ж відверто, 

ну про всіх. Ну, що безкоштовні вибори бувають?». 

Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: Регіони закликають опозицію долучитися до 

обговорення бюджету, як ні, обіцяють знайти інше місце для його ухвалення. 
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Олександр ЄФРЕМОВ, лідер фракції Партії регіонів: «В зависимости от того 

образумиться ли наша оппозиция или нет, мы будем принимать решение по тому в каком 

формате и как принимать государственный бюджет». 

Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: Але які б не лунали заяви у Верховній Раді ключовою 

є не вони, а інформація із Москви. І опозиція і регіонали чекаю на повернення Президента 
Януковича. Домовленості із Кремлем можуть змінити плани як одних, так і інших. 

Володимир РИБАК, Голова Верхової Ради України: «Я бажаю всім плідної роботи, 

шановні народні депутати». 

З самого ранку трибуна та президія ВР були заблоковані  
БТБ, Новини  

Ведуча: Опозиційні проекти та проекти постанов про місцеві вибори. Такий порядок 

денний завтрашньої роботи парламенту. Про це заявив голова ВР Володимир Рибак на 
засіданні. Яке офіційно так і не розпочалося. З самого ранку трибуна та президія були 

заблоковані. 

Кореспондент: Депутати розглянуть проект державного бюджету на наступний рік у 

четвер. Про це повідомив голова ВР Володимир Рибак. Над документом народні обранці 
працюватимуть за скороченою процедурою. Необхідну для цього постанову спікер вже 
підготував, а профільним комітетам доручив активізувати свою роботу.  

Володимир РИБАК, спікер ВР:«Даю доручення комітету підготувати разом з урядом 

бюджет щоб ми могли його розглянути в сесійній залі». 

Кореспондент: Регіонали налаштовані на пришвидшений темп розгляду головного 

кошторису країни і готові працювати на повну силу. 

Олександр ЄФРЕМОВ, лідер фракції ПР: «Мы хотим ускорить процедуру и просим 

правительство тот вариант, который они завтра будут рассматривать на Кабмине, сегодня 

ознакомиться с ним. У депутатов могут возникнуть вопросы. А завтра, после окончания 

рассмотрения в правительстве, если будет принят этот документ, мы можем уже официально 

рассматривать в бюджетном комитете». 

Кореспондент: В кулуарах ВР майбутній бюджет депутати вже обговорюють.  

Володимир ОЛІЙНИК, народний депутат, ПР: «В цьому бюджеті ми передбачаємо 

зростання пенсій, ріст економіки, ВВП. Це бюджет розвитку країни». 

Кореспондент: Меншість стоїть на своєму. 

Руслан СОЛЬВАР, народний депутат, партія УДАР: «Питання дуже прості. Відставка 
уряду. Щоб були покарані. Як тільки це буде виконано ми одразу розблокуємо роботу ВР». 

Кореспондент: Щоправда сам лідер УДАРу Віталій Кличко заявив, що опозиція готова 
приєднатися до розробки кошторису на наступний рік. Регіонали переконані, що радикальні 
кроки зараз недоцільні. Закликають опозицію до вирішення нагальних питань. 

Олександр ЄФРЕМОВ, лідер фракції ПР: «Позиция фракции ПР, совместно с 
большинством, в которая есть в парламенте, мы должны работать и принять те решения, 
которые нужны для нормального развития нашей страны». 

Кореспондент: Розв’язувати політичну кризу в країні парламентська більшість пропонує 
у форматі діалогу. Вкотре запрошує опозиційних колег до круглого столу переговорів. 

Проект бюджету на 2014 рік депутати обговорять у четвер  

Катерина РОМАНЮК, ведуча: Проект бюджету на 2014 рік депутати обговорять у 

четвер. Про це повідомив голова Верховної Ради Володимир Рибак після відкриття 
сьогоднішнього засідання Парламенту. Документ розглянуть за скорченою процедурою. 

Відповідну постанову спікер вже підготував. Фракція Партії регіонів сприйняла таке рішення 

позитивно.  
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Олександр ЄФРЕМОВ, народний депутат України, голова фракції Партії регіонів: «План 

работы такой - сегодня мы просим, чтоб Кабинет министров нам дал вариант бюджета, который 

будет рассматриваться завтра на заседание Кабинета министров для того, чтоб депутаты могли 

ознакомится и в случаи необходимости высказать свою точку зрения перед Кабинетом 

министров, чтоб можно внести было какие-то корректировки. Завтра после заседания Кабинета 
министров данный документ передается в комитет бюджетный прежде всего и другие комитеты 

Парламента. У нас есть возможность завтра рассмотреть, потому что среда – это день 
комитетов, бюджет и в четверг уже его представить в сессионный зал для принятия». 

Блискавично ухвалити держбюджет сподівається парламент  
Перший дiловий, Бізнес  

Анастасія МАРЧЕНКО, ведуча: Блискавично ухвалити держбюджет сподівається 
парламент. Головний кошторис на наступний рік депутати розглядатимуть за скороченою 

процедурою вже за день, і тільки завтра отримають на руки для ознайомлення. Про це 
повідомив спікер Верховної Ради Володимир Рибак. Хоча ще напередодні заявляв, що раніше 
січні документ на голосування до сесійної зали не потрапить. Проект кошторису уряд до 

парламенту ще не передав, адже остаточні показники документа залежать від результатів 
зустрічі українського та російського президентів, зокрема – домовленостей про ціну на газ.  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: "Даю доручення комітету по 

бюджету підготувати разом з урядом бюджет, щоб ми його могли розглянути в сесійній залі. І в 
четвер ми розглянемо бюджет, приймемо бюджет". 

Парламент сьогодні працював аж 10 хвилин  

UBR, Новини  

Ведучий: Парламент сьогодні працював аж 10 хвилин. Спікер Володимир Рибак відкрив 
ранкове засідання. Щоправда зробив він це не зі свого робочого місця, бо воно булло 

заблоковане опозицією, а із сесійної зали. Привітавши колег, голова ВР призначив зустріч на 
вечір. Тім пообідді ситуація під куполом не змінилася. Здолавши барикади спікер вдруге закрив 
засідання. 

Кореспондент: Ще до початку засідання опозиційні депутати – на бойових позиціях. 

Трибуна і президія у щільній облозі. Але цього разу голова ВР знаходить вихід. Озброївшись 
радіо мікрофоном Володимир Рибак пересідає у залу. Опозиційні депутати навіть не одразу 

розуміють звідки лунає голос спікера.  

Володимир РИБАК, спікер ВР: «Шановні народні депутати, я прошу зареєструватися». 

Кореспондент: Парламентський голова одразу переходить до справи і оголошує, в четвер 

винесе на голосування проект Держбюджету 2014, який у середу до ВР передасть Кабмін. 

Володимир РИБАК, спікер ВР: « Блокування, воно не принесе пользи для наших 

виборців, тому я даю доручення комітету по бюджету підготувати разом з урядом бюджет, щоб 

ми його могли розглянути сесійній залі». 

Кореспондент: Одразу після цього голова закриває засідання. У провладній фракції 
кажуть, що якщо у четвер політичні опоненти заважатимуть, знайдуть спосіб попрацювати без 
них. Опозиція не виключає, що заради бюджету може і розблокувати трибуну.  

Олександр ЄФРЕМОВ, народний депутат, Партія Регіонів: «Если в четверг мы увидим 

заблокированный парламент, мы будем искать возможность и варианты принятия бюджета. 
Если что-то произойдет, будем думать после этого если». 

Олег ТЯГНИБОК, народний депутат, ВО «Свобода»: «Те, що вгни витворяють з тими 

мікрофонами, з бажанням ходити в якесь інше приміщення, це все антизаконно, 

антиконституційно й цього визнавати ми не будемо. Якщо вони таким чином ухвалять бюджет, 
то це буде незаконно». 
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Кореспондент: Тим часом опозиція обіцяє тримати оборону в президії поки уряд не піде 
у відставку, а народні депутати із президентом на дострокові вибори. 

Віталій КЛИЧКО, народний депутат, партія УДАР: «Люди вимагають змін у власному 

житті і тому ми впевнені, що єдина цінність парламенту в тому, щоб стати над партійними 

інтересами і зробити вибір. Дострокові вибори, це чесний шлях. Це можливість народу сказати, 

який курс вони підтримують». 

Кореспондент: Але у провладній фракції запевняють, дочасні перегони не потрібні ані 
владі, ані опозиції, і тим паче депутатам мажоритарникам. В іншому випадку, каже регіонал 

Володимир Макеєнко, блокували б сесійну залу, як слід і не давали спікеру відривати засідання. 
Тоді б уже на початку січня у президента був би привід розпустити парламент.  

Володимир МАКЕЄНКО, народний депутат, Партія Регіонів: «Ми останній раз засідали 

5 грудня, тобто на 6 січня президент мав би право розпустити ВР. Це комусь потрібно в залі 
крім керівників фракцій? Ні. Тому що хлопці пройшли передвиборче горнило, витратили не 
один мільйон гривень». 

Кореспондент: В опозиції наступного разу обіцяють бути спритнішими. А поки що 

продовжують збирати підписи під проектом постанови та висловлення недовіри уряду, поданий 

комуністами. Кажуть, мають вже понад 200 автографів. Однак розглянути документ Рада зможе 
лише на наступній сесії не раніше лютого 2014. 

30-денний термін бездіяльності Верховної Ради сьогодні був перерваний  

ТРК Украина, События  

Олена КОТ, ведуча: 30-денний термін бездіяльності Верховної Ради сьогодні був 

перерваний. Засіданні Спікер відкрив, хоча лише на кілька хвилин.  

Роман СУХАН, кореспондент: Верховна Рада сьогодні знову заблокована. Навкруги 

автобуси зі спецпризначенцями. На підході два кордони міліції перевіряють документи. Щоб 

сюди потрапити, потрібно бути або народним депутатом, або журналістом, або ж 

мітингувальникам від Партії регіонів. За що їм така честь, не знають. В самій раді засідання ще 
не розпочалося, а трибуна вже в опозиційній облозі. Крісло Спікера порожнє, але його голос 
звідкісь лунає.  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: «У Верховній Раді всім депутатам 

треба працювати, а не хочу чи не хочу». 

Роман СУХАН, кореспондент: З під балкона преси Володимир Рибак ранкове засідання 
відкриває і за 5 хвилин закриває. Опозиція шокована, збиралася разом з комуністами знову 

вимагати відставки уряду. Правда, для цього бракує ще 2 десятків голосів.  

Арсеній ЯЦЕНЮК, лідер фракції "Батьківщина": "Якщо буде зібрано 226 голосів, ми 

можемо повернутися до питання відставки Кабінету міністрів України. Так само як ми десятки 

разів поверталися до голосування по законам, які були провалені». 

Володимир МАКЕЄНКО, фракція Партії регіонів: «Ніяк, якщо ми діємо згідно діючого 

законодавства, на цій сесії питання відставки уряду вже не може підніматися». 

Роман СУХАН, кореспондент: Рада байдикує, бо при у Росії, вважає меншість. 

Олег ТЯГНИБОК, лідер фракції Свобода: «За те, що Янукович пригальмував шлях 

України до Європи. Вони домовилися отримати ціну на газ в межах між 200 і 300 доларів, а 
також 5 мільярдів кредиту». 

Ганна ГЕРМАН, радник Президента: «Давайте не бігти поперед батька в пекло. Поки 

батько в Москві, …Хай він розкаже, покаже прозоро, що він підписав. Ми проаналізуємо і 
зробимо висновки». 

Роман СУХАН, кореспондент: Та опозиціонери вже знають, що робити. 

Віталій КЛИЧКО, лідер фракції Удар: «Сьогодні єдиний вихід з політичної кризи це 
дострокові парламентські та президентські вибори. Вони повинні відбутися в березні 2014 

року». 
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Олександр ЄФРЕМОВ, голова фракції Партії регіонів в парламенті: «Последние выборы 

показали, что вообще то заявлять оппозиция может, но результаты этих выборов уж отнюдь не 
в их пользу». 

Роман СУХАН, кореспондент: Спікер прийшов до зали і на вечірнє засідання. Але так 

його і не відкрив. 

Верховна Рада сьогодні не змогла попрацювати  

СТБ, Вікна-новини  

Віта ЄВТУШИНА, ведуча: Вони так хотіли працювати, що попрацювали аж 5 хвилин. 

Опозиція заблокувала трибуну, тож ранкове засідання парламенту спікер відкрив просто із 
сесійної зали, в оточенні депутатів від Партії регіонів. Усе, що встиг Володимир Рибак, - внести 

пропонування ухвалити бюджет наступного року за скороченою процедурою, і відразу закрив 

засідання. Голосувати за держкошторис планують уже наступного четверга, але опозиційна 
трійка певна: розблокувати трибуну зможе, якщо більшість погодиться на дочасні 
президентські і парламентські вибори вже наступної весни.  

Арсеній ЯЦЕНЮК, народний депутат, голова фракції ВО "Батьківщина": "Щодо 

відставки уряду, то ми зібрали вже більше ніж 200 підписів, зараз нам не вистачає 19 підписів 
під відставку Кабінету міністрів України. Нагадаю, минулий раз не вистачало 40. Ми чули про 

те, що Партія регіонів начебто хоче змінювати всередині уряд, але ми вважаємо, що зміни в 

країні можуть бути тільки в тому випадку, коли Прем’єр-міністр іде у відставку".  

Олександр ЄФРЕМОВ, народний депутат, голова фракції Партії регіонів: "Выборы на 
март или еще куда-то – для этого должна быть хоть какая-то юридическая составляющая. На 
сегодняшний день нет никаких оснований говорить о том, что досрочные выборы могут быть 
по какой-то из ветвей власти. Это просто глупость, незнание законов". 

Віта ЄВТУШИНА, ведуча: Миттєвим було і вечірнє засідання – воно так і не 
розпочалося через заблоковану трибуну. 

Народні депутати б'ють рекорди зі швидкості проведення засідань  

Віта ЄВТУШИНА, ведуча: Народні депутати б'ють рекорди зі швидкості проведення 
засідань. Сьогодні за 5 хвилин вони встигли відкрити й закрити засідання і домовитись 
попрацювати над держбюджетом на наступний рік. І найцікавіше – робили усе це при 

заблокованій опозицією трибуні. 

Євгенія МОТРИЧ, кореспондент: Підходи до заблокованої трибуни охороняє колишній 

керівник столичної міліції – бютівець Віталій Ярема. Спікер ходить колами, жартує, і 
неочікувано в оточенні депутатів-регіоналів відкриває сесію просто із зали. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: "Я пройшов по залу, спитав у всіх 

депутатів, всі депутати кажуть, що хочуть працювати". 

Євгенія МОТРИЧ, кореспондент: Так хотіли працювати, що попрацювали аж 5 хвилин. 

Все, що встигає за цей час спікер – пропонує ухвалити державний бюджет наступного року 

швидко, за скороченою процедурою. Аби закрити питання до кінця цього тижня. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: "Я бажаю всім плідної роботи, 

шановні народі депутати. Ранкове засідання Верховної Ради України оголошую закритим". 

Євгенія МОТРИЧ, кореспондент: Вже наступного четверга більшість планує ухвалити 

держбюджет на наступний рік, але, судячи з настроїв опозиції, спікерові знову доведеться 
шукати місце для виступу в залі серед депутатів. Після такого миттєвого засідання опозиціянти 

у звичному складі виходять у кулуари до журналістів.  

Олег ТЯГНИБОК, народний депутат, голова фракції ВО "Свобода": "Те, що вони зараз 
ламають комедію, з тими мікрофонами бігають по всьому залу, хочуть ухвалювати бюджет – це 
ще раз доводить: криза не зможе вирішитись у парламенті". 

Олександр ЄФРЕМОВ, народний депутат, голова фракції Партії регіонів: "Если трибуна 
блокируется, мы говорили, что цирковое представление мы устраивать не будем. Никому мы 
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новогоднее настроение повышать за счет потасовок в сессионном зале Верховной Рады 

Украины тоже не будем". 

Євгенія МОТРИЧ, кореспондент: Опозиційна трійка заявляє: розблокують трибуну, 

лише якщо більшість погодиться на дочасні президентські та парламенті вибори вже наступної 
весни. Для відставки Кабміну і далі збирають підписи парламентарів. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, народний депутат, голова фракції ВО "Батьківщина": "Зараз нам не 
вистачає 19 підписів під відставку Кабінету міністрів України. Нагадаю, минулий раз не 
вистачало 40. Ми вважаємо, що зміни в країні можуть бути тільки у тому випадку, коли 

Прем’єр-міністр іде у відставку". 

Олександр ЄФРЕМОВ, народний депутат, голова фракції Партії регіонів: "На 
сегодняшний день нет никаких оснований говорить о том, что досрочные выбору могут быть по 

какой-то из ветвей власти. Это просто глупость, незнание законов". 

Євгенія МОТРИЧ, кореспондент: Завершили на тому, що нардепи від більшості пішли 

знайомитись з проектом держбюджету-2014. Опозиціянти ж рушили на Майдан. 

Заради бюджету опозиція готова розблокувати Верховну Раду  

Новий канал, Репортер  

Ведуча: Заради бюджету опозиція готова розблокувати Верховну Раду. І хоча, кажуть, 
зараз він не витримує жодної критики, нехай більшість голосує, а потім відповідає за те, що 

ухвалила. Сесійна зала в облозі із самого ранку. Спікер Володимир Рибак до трибуни не 
дійшов, відкрив засідання просто із залу в оточенні депутатів Партія Регіонів і попросив у 

четвер подати у парламент проект кошторису країни. Більше того, Рибак пропонує його одразу і 
затвердити за скороченою процедурою. Мовляв, прецедент є у такий спосіб бюджет 
ухвалювали у 2008 році, коли спікером був Арсеній Яценюк. 

Чергове блокування Ради, збір підписів за відставку уряду Азарова  

ТВі, Сьогодні  

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Чергове блокування Ради, збір підписів за відставку 

уряду Азарова. Депутати сьогодні знову працювали кілька хвилин. Проте заяв зробили чимало. 

Зокрема у фракції Партії регіонів заявили – у четвер парламент розгляне головний кошторис 
країни на наступний рік. 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Опозиція заявила – готова розблокувати роботу 

Верховної Ради для розгляд держбюджету. Якщо вони не дотримують слова, регіонали не 
виключають можливості провести виїзне засідання. Заявила чула наша колега Уляна Дрючкова. 
Уляно, вітаємо. На скільки велика вірогідність того, що у четвер парламент працюватиме над 

державним бюджетом? 

Уляна ДРЮЧКОВА, кореспондент: Дякую, колеги. Вірогідність є. Проте 100% гарантій 

дати не може ні опозиція, ні більшість. А з приводу сьогоднішнього дня, то його можна 
охарактеризувати так – опозиція блокував, регіонали працюють. Ще до початку засідання 

Верховної ради, опозиція заблокувала трибуну. Проте спікера Володимира Рибака така 
перепона не зупинила. Засідання він таки відкрив із самої зали в оточенні депутатів-регіоналів. 
Голова парламенту наголосив – більшість депутатів хочуть працювати, і додав – до роботи 

стануть уже в четвер. Саме в цей день парламентарі мають розглянути проект бюджету на 
наступний рік. А до цього голосуватимуть за те аби документ розглядали за скороченою 

процедурою. Такі випадки, - каже Рибак, - в історії парламенту уже були, коли крісло спікера 
займав Арсеній Яценюк. Завтра ж над бюджетом на 2014 рік працюватимуть у комітетах. На 
цьому засідання голова парламенту закрив. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: "Я прошу, даю доручення комітету 

по бюджету підготувати разом з урядом бюджет, щоб ми його могли розглянути в сесійній залі. 
Я бажаю всім плідної роботи, шановні народні депутати". 
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Олег ТЯГНИБОК, голова фракції ВО "Свобода" у ВР: "Ще на початку осені ми в 

парламенті мали би побачити цей бюджет. Згідно Бюджетного кодексу, ми би вже давним 

давно мали би його розглядати в комітетах. І відповідно на цей період часу він би мав би бути 

вже винесений з парламенту. Але вони навіть не подають Кабінету міністрів на розгляд 

Бюджетного комітету і інших комітетів цей надважливий економічний документ з однієї 
простої причини – вони не знають ціни на газ, вони не знають базових макроекономічних 

показників. Вони торгувалися з Європою до останнього. Вони тепер торгуються з Росією". 

Уляна ДРЮЧКОВА, кореспондент: Якщо опозиція і надалі блокуватиме трибуну, 

регіонали обіцяють шукати можливості документ таки розглянути. Не виключають варіанту 

провести виїзне засідання парламенту. Та в опозиції вже заявили – заради кошторису парламент 
готові розблокувати. Тим часом опозиціонери продовжують наполягати на проведенні 
дострокових виборів і Президента і народних депутатів уже на весні 2014-го. А також 

вимагають відправити весь уряд Азарова у відставку. Для цього збирають підписи під 

законопроектом Комуністів. Нагадаю, минулого пленарного тижня депутати уже пробували 

висловити недовіру уряду Миколи Азарова. Але тоді за документ проголосував лише один 

регіонал, а комуністи в останній момент заявили – формулювання в документі їм не 
подобається. Тому голосувати за відставку вони не збираються. Нині ж в опозиції заявили – 

зараз для більшості їм не вистачає лише 9 голосів. Комуністи і деякі регіонали під документом 

уже підписалися. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, голова фракції ВО "Батьківщина" у ВР: "Зрозуміло, що регіонали 

залякують своїх однопартійців. Але процес щодо збору підпису і делегітимізації Кабінету 

міністрів Азарова йде. Очікуємо на рішення окремих народних депутатів. І в тому випадку, 

якщо буде зібрано 226 голосів, це ще одна додаткова підстава для Віктора Януковича не 
чекаючи рішення парламенту, проголосувати і підписати указ за відставку уряду Азарова". 

Володимир МАКЕЄНКО, народний депутат, фракція Партії регіонів: "На цій сесії це не 
за регламентом. На наступній сесії, яка почнеться у нас в лютому, мають право знову ставити 

це питання в порядок денний. Ну раптом назбирали, проголосували. Ну любий суд відмінить це 
рішення, є ж підстави. Тому вони це прекрасно розуміють. І це більше психологічний такий 

фактор чим юридичний". 

Уляна ДРЮЧКОВА, кореспондент: Після ранкового засідання опозиція залишає 
парламент та кличе всіх на вечірнє віче. Регіонали в один голос запевняють – виходити на 
Майдан сенсу немає. Жодних документів про вступ України до Митного союзу в Росії 
Президент підписувати не збирався. 

Віталій КЛИЧКО, голова фракції УДАР у ВР: "Ці чутки розповсюджуються в тому, що 

він привезе гроші, він привезе знижку на газ. Але просто так гроші і знижку на газ не дають. На 
яких умовах? І ми сподіваємося, що це буде здача національних інтересів України". 

Олександр ЄФРЕМОВ, голова фракції Партії регіонів у ВР: "Надеемся, что те 
документы, которые готовятся к подписанию, они будут рассмотрены и подписаны. И в рамках 

решения вопросов по реализации этих документов, у нас по целому ряду отраслей начнет 
восстанавливаться кооперация и начнут работать целые отрасли промышленности. Касается 
Мытного союза, никаких документов там не рассматривалось, на сколько я знаю". 

Уляна ДРЮЧКОВА, кореспондент: Ну і ще одна гучна заява від регіонала Олега 
Царьова. За його інформацією, опозиція готує фальшивий документ про введення 

надзвичайного стану в країні. Начебто для мобілізації людей на євромайдані. Але депутат 
запевнив – влада такий сценарій не розглядає, і на період новорічних свят всю міліцію з центру 

Києва взагалі приберуть. На нинішнє ж вечірнє засідання парламенту депутати таки зібралися. 
Проте голова Верховної Ради Володимир Рибак його так і не відкрив. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: "Можна завтра поставити на 
голосування і проголосувати, 150 вибори. І друге питання, середа, опозиція готувала порядок 

денний, я поставив ці опозиційні закони. Яке рішення, подумайте, буде о 10-й годині. Тоді 
визначимося. А сьогодні я бажаю всім добра, і до зустрічі завтра о 10-й годині ранку". 
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Уляна ДРЮЧКОВА, кореспондент: Тож завтра депутати на засідання Верховної Ради 

найвірогідніше таки знову зберуться. Проте чи погодиться опозиція розблокувати трибуну – 

поки невідомо. А от в четвер найвірогідніше і опозиція і регіонали таки візьмуться за проект 
кошторису на 2014-й рік. Тим паче, що нинішні домовленості українського та російського 

Президентів дають змогу урядовцям остаточно доопрацювати проект бюджету на 2014 рік. 

Наразі у мене вся інформація. Наталю, Андрію, вам слово. 

Облога парламентської трибуни не завадила спікеру Володимиру Рибаку 

відкрити засідання і зупинити лічильник непрацюючої Ради  

ТРК Ера, Підсумки  

Олена КИРИК, ведуча: Заблокована, але працює. Облога парламентської трибуни не 
завадила спікеру Володимиру Рибаку відкрити засідання і зупинити лічильник непрацюючої 
Ради. Опозиція не здається і продовжує наполягає на дострокових парламентських і 
президентських виборах уже наступної весни. 

Вікторія ПОТАПОВА, кореспондент: Сесійний тиждень почався із блокування. 
Опозиційні депутати уже звично оточили президію. Та раптом у залі пролунав голос спікера. 
Опозиціонери розгубились. В оточенні однопартійців із депутатського місця Володимир Рибак 

відкрив ранкове засідання.  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: "Ранкове засідання Верховної Ради 

оголошую відкритим. Всім депутатам треба працювати, а не хочу чи не хочу. Блокування не 
принесе пользи для наших виборців". 

Вікторія ПОТАПОВА, кореспондент: Спікер повідомив, що у четвер розглянуть бюджет, 
і швидко засідання закрив. Так 5 хвилин засідання перекреслили двотижневе блокування. 
Попри обурення опозиції, у регламентному комітеті кажуть: все було в рамках закону. 

Володимир МАКЕЄНКО, фракція Партії регіонів, голова регламентного комітету: "Він 

відкрив засідання у стінах Верховної Ради, у залі пленарних засідань. А з якого місця… Голова 
Верховної Ради – є народний депутат. До речі, він пішов на своє робоче місце". 

Вікторія ПОТАПОВА, кореспондент: За словами провладних депутатів, перевиборів у 

Раду не хочуть ні вони, ні опозиція. Про те саме кажуть і позафракційні обранці. 

Сергій МІЩЕНКО, позафракційний: "Якщо ви хочете, щоб через 30 діб з'явилось право 

у Президента позбавити повноважень Верховної Ради, то не треба було сьогодні давати 

можливість Рибаку відкрити. Якщо ти блокуєш, то ти блокуєш". 

Вікторія ПОТАПОВА, кореспондент: Опозиціонери пояснюють ранкову ситуацію 

розгубленістю і обіцяють наступного разу бути більш пильними. Вони продовжують вимагати 

від влади дострокових президентських та парламентських виборів. 

Віталій КЛИЧКО, голова фракції "УДАР": "Сьогодні єдиний вихід з політичної кризи, в 

якій знаходиться на сьогоднішній день країна, – це дострокові парламентські та президентські 
вибори". 

Вікторія ПОТАПОВА, кореспондент: Тим часом стало відомо, що опозиція підготувала 
нову постанову про недовіру уряду. документ можуть розглянути уже цього тижня. Також у 

четвер в сесійній залі може з'явитись проект держбюджету. Як пообіцяв спікер Рибак, документ 
розглянуть за скороченою процедурою. 

 


